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Važniji telefoniVažniji telefoni
ORDINACIJE OBITELJSKE MEDICINE
Vedrana Tudor Špalj dr.med.:                 091/251-8002
Sandra Ušljebrka Šimunović dr. med.:   051/222-627
Toljanić-Brdar, Vesna dr. med  
(predškolska doktorica):                                  051/259-644
Sanja Dokoza Matejčić, dr. med.  
(zamjena: Rahela Weissenbacher, dr. med.):  051/259-868 
      
PATRONAŽNA SLUŽBA
Bojana Burić bacc. med. techn.:                  099/251-8224
Nina Mikuličić bacc. med. techn.:               099/251-8241

STOMATOLOŠKE ORDINACIJE
Ana Dunatov Bolf dr. med. dent.:                051/250-993
Filip Jovanović dr. med. dent.:                         051/250-993

LJEKARNA:
Ljekarna Prima Pharme                              051/545-391
Čavja 52, Čavle
E-mail: cavle@primapharme.hr
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 07:00 – 20:00 sati
Subota: 08:00 – 13:00 sati

BANKA
Erste & Steiermärkische Bank d.d.           072/376-730
Čavja 17, Čavle
Radno vrijeme:
Ponedjeljak, srijeda i petak: 08:00 – 15:00 sati
Utorak i četvrtak: 11:00 – 18:00 sati 
  
FINA
FINA - Poslovnica Čavle                              051/206-741
Vrh Čavje 8, Čavle 
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 07:30 – 18:30 sati
Subota: 08:00 – 12:00 sati
Utorak i četvrtak: 11:00 – 18:00 sati

POŠTA
Poštanski ured Čavle                                   051/525-828
Trg hrvatskih branitelja 1, Čavle
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 08:00 – 17:00 sati
Subotom: 08:00 – 12:00 sati

MATIČNI URED
Matični ured Čavle                                        051/354-142
Čavja 17, Čavle
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 08:30 – 14:00 sati

Općina ČavleOpćina Čavle
Općinska načelnica

 Ivana Cvitan Polić
Predsjednik Općinskog vijeća

Norbert Mavrinac
Adresa: 51219 Čavle, Čavja 31
Telefon: 208-300, 208-310
Fax:  208-311
Internet: www.cavle.hr
Dan Općine

1. svibanj (parne godine),
24. kolovoz (neparne godine)

Upravni odjelUpravni odjel
Uredovno vrijeme:

• 8.30 – 11.00 (pon, srij, pet),
• 9.00 – 11.00 i 13.00 – 17.00 (ut)

Načelnica svakog utorka od 15 do 17 sati 
prima stranke uz prethodnu najavu na telefon 
208-310.
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TURISTIČKA ZAJEDNICA
TZ Čavle                                                      051/549-120
Čavja 17, Čavle
E-mail: info@tz-cavle.hr
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 08:00 – 15:00 sati

OSNOVNA ŠKOLA ČAVLE
OŠ Čavle                                                      051/259-169
Čavja 47, Čavle
E-mail: os.cavle@gmail.com

JAVNI BILJEŽNIK
Javni bilježnik Vesna Šeškar                  051/545-326
Čavja 70, Čavle
E-Mail: notar.seskar@ri.t-com.hr
Web: http://www.hjk.hr/uredi/jb/322
Radno vrijeme:
Ponedjeljak, srijeda i petak: 08:30 – 16:00 sati
Utorak i četvrtak: 08:30 – 18:00 sati

DIMJAČARSKE USLUGE
Osoba za kontakt:                                  091/952-2829 
Ivica Ćendo 
E-mail: ivicakamino@gmail.com

PRINUDNI UPRAVITELJ STAMBENIH  
ZGRADA
Karmen Vukorepa - KV – STAN d.o.o.  051/440-760
Užarska 30/III, Rijeka                               098/431-283
E-mail: Karmen.vukorepa@kv-stan.hr

PRIJAVA KVARA JAVNE RASVJETE
Prijava kvara javne rasvjete prijavite na broj 
telefona 0800 301 300

KD Čavle d.o.o.                                          051/545-313
Krenovac 2, Čavle
E-mail: kd.cavle.uprava@gmail.com
web: http://kdc.hr/

U slučaju smrti potrebno je obavijestiti policiju 
pozivom na broj 192, koja upućuje mrtvozornika da 
pregledom utvrdi činjenicu smrti i izdaje:

• dozvolu za pokop umrle osobe
• potvrdu činjenice smrti
• potvrdu o smrti

Obitelj se u što kraćem roku obraća Upravi Groblja 
(Komunalnom društvu “Čavle” d.o.o.), na telefonski 
broj 051/545-313 ili mob. 099/326-1003, te će tada 
naši djelatnici preuzeti pokojnika, a obitelj dolazi u 
prostorije Uprave groblja, Krenovac 2, 51219 Čavle 
gdje će ugovoriti sve potrebne radnje za sahranu.
Ukoliko smrt nastupi u bolnici, domovima za starije 
osobe i drugim ustanovama, službene osobe oba-
vještavaju obitelj, te će tada naši djelatnici preuzeti 
pokojnika.
Više informacija na: http://kdc.hr/pogrebne-usluge/

PRAŽNJENJE I ODVOZ OTPADNIH 
VODA IZ SEPTIČKIH I SABIRNIH JAMA
KD Vodovod i Kanalizacija d.o.o.
Dolac 14, Rijeka
Tel.: 051/353-841 od ponedjeljka do petka od 
07:30 do 15:30 sati
Tel.: 051/353-885 svakog dana od 0-24 sata
E-mail: septicke@kdvik-rijeka.hr

Bajmak Ismet 09.06.2023
Bobić Ana 26.05.2023
Brnjac Silvano 27.07.2023
Broznić Ivanka 08.07 .2023
Brozović Đurdica 06.08.2023
Chioni Vlatka 02.06.2023
Drageljević Ljuban 22.09.2023
Gizdulić Geis Jadranka 31 .08.2023
Hlača Ivan 07.08.2023
Imamović Ksenija 23.09.2023
Jurjević Antun 01.08.2023
Karamarko Zvonko 29.05.2023
Knežević Dujan 30.05.2023
Koščić Franjo 01.07.2023
Kučina Ivka 06.06.2023
Kušenić Vladko 08.06.2023
Lazović Vesna 02. 10.2023
Lusičić-Vujević Marica 24.07.2023
Majster Oskar 04. 10.2023
Maksimović Josipa 06.10.2023
Maračić Lovorka 17.07.2023
Matičić Zdravka 01.06.2023

Miculinić Ivana 24.08.2023
Miletić Gabriella 23.08.2023
Mohorić Olga 05.06.2023
Panić Snježana 08.07.2023
Pavičić Zvonko 24.05.2023
Pavlaković Marija 27.07.2023
Pešut Mate 23.09.2023
Počuča Damjana 06.10.2023
Rogović Atilio 23.05.2023
Semeš Ana 12.08.2023
Stanić Ana 29.09.2023
Sterpin Benjamina 17.07.2023
Tomljanovjć Ružica 22.08.2023
Tonković Josipa 06.09.2023
Trninlć Borislav 13.06.2023
Turk.ović Dragica 17.08.2023
Vrban Ana 03.06.2023
Zelić Vesna 23.07.2023
Šimac Davor 06.09.2023
Šmuc Dragutin 30.09.2023
Štimac Josip 15.10.2023

Maro Saršon, 21.6.2021.
Mateo Popović, 12.11.2021.
Kian Mazen Mohammed Kheir, 
5.1.2022.
Lejna Bazda, 2.5.2021.
Jan Nadarević, 6.3.2022.
Noeimi David , 3.1. 2022.
Lora Brusić,  25.2.2022.
Manuel Vujić,  4.3.2022.
Sofija Pilski, 12.3.2022.
Lukas Fičor, 22.2.2022.
Adrian Juričević,22.2.2022.
Leoni Marijanović,  20.2.2022.
Kali Majnarić, 27.12.2021.
Mia Faniqi , 20.1.2022.
Anna Elise Stanić, 18.1. 2021.
Valent Šupak  Fućak, 11.9.2021.
Mila Valerijev, 3.12.2021.
Ella Jerković, 16.11.2022.
Bruno Ljubas, 20.11.2022.
Fran Pribanić, 1.12.2022.
Anid Tufo, 21.10. 2022
Gabriel Magdić, 1.11.2022.
Lea Mršić, 3.2.2022
Eugen Ščiran, 17.10.2022
Sewergej Brenc, 6.12.2021.
Kim Maršanić, 27.3.2022.
Sofia Franelić, 12.01.2022.
Srđan  Angelo  Dapiza,  24.07.2022.
Dora Švrljuga , 13.12.2022.
Dora Jugo, 20.12.2022.
Loris Ožanić Ležajić, 23.12.2022.
Luana Miletić, 28.12.2022.

Vito Panuccio, 1.1.2023.
Laura Logarić, 13.09.2022.
Karla Mavrinac, 04.02.2023.
Victoria Babić, 17.01.2023.
Lejla Ožanić, 12.10.2022.
Klara Žagar, 16.02.2023.
Nora Tomičić, 09.09.2022.
Valnea Jurčić, 02.03.2023.
Greta Čargonja, 28.02.2023.
Nina Gržetić, 25.02.2023.
Lorena Briški, 14.03.2023.
Cvita Milardović, 10.03.2023.
Emanuel Marincel Haller, 20.03.2023.
Tina Juretić, 14.01.2021.
Noa Orlić, 22.04.2023.
Bernardo Žic, 09.12.2022.
Filip Filipović,  20.04.2023.
Vanessa   Damjanović, 24.05.2023.
Fran Fućak,  17.05.2023.
Mara Bašić,  26.05. 2023.
Kim Semion,  12.05.2023.
Vito Perušić, 16.06.2023.
Željka Maurović, 24.06.2023.
Nola Medančić, 20.06.2023.
Borna Zoričić, 14.07.2023.
Matej Inatović, 18.08.2023.
Lovro Polić, 22.08.2023.
Bartol Mršić, 15.09.2023.
Ra Kamenar, 18.05.2023.
Fabijan Đanović , 13.09.2023.
Miren Škrgulja, 17.09.2023.
Aleksandar Mamuza, 19.06.2023.
Ema Žagar, 20.09.2023

pripremajući ovu Gmajnu nikako da je završimo. Dok bi pisali tekst o 
jednom događaju, već bi se dogodio drugi. Tempo je bio dinamičan. Teš-
ko je bilo odlučiti kad je kraj i nakon čega ćemo podvući crtu. To se na 
kraju dogodilo u trenutku kada više stvarno ni jedno slovo u 24 strani-
ce Gmajne nije moglo više stati. Od ljeta do zime, mogao bi biti naslov 
ovog broja. Od Bartoje do Adventa. Na naslovnici se nalazi fotografija 
jezera kod Kikovice nastalo nakon velikih kiša. 
Nastojali smo sve popratiti, da ostane upisano za vječnost. Kao što smo 
mi podvukli crtu, vjerujem da ju se spremate podvući i vi. Gotova nam 
je još jedna godina, godina velikih obljetnica, raznovrsnih programa i 
bogatstva raznolikosti ponude. Stigli smo do najljepšeg dijela godine- 
Adventa. Još nam preostaje uživati u blagdanima, u zajedništvu, miru, obitelji i prijateljima. Neka vam 
osmijeh sljedećih dana ne silazi s lica! 
Sretan vam Božić i Nova 2024. godina!  
Neka vam osmijeh sljedećih dana ne silazi s lica! Sretan vam Božić i Nova 2024. godina!

Sandi Bujan Cvečić

Bliži nam se čarolija blagdana, obilje lampica i glaz-
be. Prosinac će u cijeloj Općini Čavle biti ispunjen 
mnoštvom dobre energije i zanimljivih događanja.

„Advent po domaću“ kako smo ga nazvali odvijati će se 
i u poznatim ugostiteljskim objektima našeg područja. 
Caffe bar Corner, Caffe bar Centar, Restoran Pirun i Re-
storan Aerosteak pripremiti će zanimljiva događanja u 
lijepom ambijentu svojih objekata. U muzeju Historic 
Racing Car održati će se manifestacija pod nazivom „Vilija 
Božja va Muzeju“. Biti će za svakoga po nešto!
Katedra Čakavskoga sabora Grobnišćine organizira radio-
nicu izrade božićnih ukrasa od vune i priprema jedan ve-
liki Božićni koncert s kojim će svečano i zatvoriti program 
Grobničke jeseni.

VESELI ČAVJANSKI KRAJ GODINE 

Dobrodošli na Advent po domaću 
i Božićnu bajku

Ono što bi posebno istaknuli je Božićna bajka va Kašte-
lu koju smo pripremili za radost naših najmlađih. Ad-
vent namijenjen našoj djeci koji će imati i humanitarni 
karakter. Cijela Božića bajka osmišljena je kao skup 
povezanih radionica i završiti će paljenjem lampica 
na jelki koju će okitit naši najmlađi s ukrasima koje 
su prethodno izradili u tvornici sreće, a pod vodstvom 
naše domaće Udruge za kreativno promicanje znanja i 
vještina „Grobnički rez“. Uz mnoštvo radionica održa-
vati će se i
Božićni sajam Osnovne škole „Čavle“ i Dječjeg vrtića 
„Čavlić“. 10. prosinca poslušajte Vašu djecu, povedite 
ih na najljepši dječji Advent, dok će odrasli moći uži-
vati u gastro kutku.
Osim samih manifestacija za Advent želja nam je ople-
meniti Čavle nečim novim, interesantnim i prije svega 
veselim kako to i biva u adventsko vrijeme. Svi mje-
štani, izletnici i turisti imati će jedan slatki foto kutak 
na „mićoj pjaceti“ upotpunjen prigodnom glazbom 
kroz cijeli prosinac s ciljem da u svima pobudimo li-
jepo blagdansko raspoloženje, s puno veselja, radosti, 
humanosti i ljubavi prema sebi i drugima. Uz nove 
atrakcije biti će tu još puno iznenađenja koje pomno 
planiramo i jedva čekamo nekoga razveseliti.
Puno zdravlja, radosti i mira, te odmora od svih briga 
želi Vam TZO Čavle. Neka čarolija Božića započne!

Rea Čargonja
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iz prve rukeiz prve ruke

SILVANA DEMARK, predsjednica Katedre Čakavskog sabora Grobnišćine 

Nakon trideset godina posvećenih zaštiti 
i promicanju nasljeđa Grobnišćine s novim 
kadrovima i idejama planiramo budućnost  
Razgovarala: Sandi Bujan Cvečić

Povodom 30. godina KČSG razgova-
ramo sa uglednom odvjetnicom, po-
nosnom Grobničankom, neumornom 

predsjednicom Silvanom Demark. 
U velikoj smo obljetničkoj godini za Kate-
dru ČSG, godinu prisjećanja na prošlost, 
ali i godini okretanja prema budućnosti. 
Nagrade pristigle u proteklo kratko vri-
jeme priznanje svemu što je učinjeno, ali 
obvezuju na daljnji rad? Što Vam te na-
grade znače? 
Naravno, veseli nas i ponosni smo što je rad 
Katedre prepoznala i šira društvena zajedni-
ca, prvenstveno Primorsko-goranska župa-
nija i Općina Čavle koje su nam ove godi-
ne dodijelile godišnje nagrade za izuzetna 
postignuća u području zaštite, čuvanja i 
promicanja čakavskog izričaja i duhovnog 
nasljeđa Grobnišćine.  U godini  obilježa-
vanja 30. obljetnice djelovanja završili naše 
velike dugogodišnje projekte,  prvenstveno 
mislim na postavljanje kamenih skulptura 
duž Šetnice Zakona devet gradova i izdava-
nje monografije Tri desetljeća KČSG, pred-
stavljanje 11. redovnog izdanje Grobničkog 
zbornika i provođene niz programa i mani-
festacija. Međutim, nagrade obvezuju i po-
većavaju očekivanja, stoga nema vremena 
za opuštanje.

Katedra ČSG ove godine očekuje uselje-
nje u novouređene prostore. To je u pro-
teklo vrijeme bio ograničavajući faktor, 
ali tome usprkos, Katedra ipak nije stala? 
Kakav je bio rad u međuvremenu?
Već treću godinu, zbog uređenja galerije i 
ureda, djelatnost Katedre obavljamo pod 
otežanim uvjetima, bez prostora za rad, ar-
hiva nam je u kutijama,  umjetnička djela iz 
našeg fundusa odnosno Zbirke suvremene 
likovne umjetnosti i Artoteke Grobnik po-
hranjena, a zavičajna zbirka nedostupna 
javnosti. Međutim, cijelo ovo vrijeme imali 
smo obavezu brinuti se o našoj imovini, a 
unatoč tome i ove godine smo proveli  re-
dovite  programe, iako ne u punom obimu 
u kojem smo planirali. Prvenstveno mislim  
na organizaciju izložbi koje smo planirali u 
sklopu Grobničke jeseni. I kad smo konač-
no mislili da su radovi gotovi, pojavio se 
problem prokišnjavanja krovišta upravo u 
dijelu gdje treba biti smješten depo umjet-
ničkih djela pa dok se krovište ne sanira, 
nemoguće je provesti preseljenje umjetni-
na. Galerija je prekrasno uređena, u nju je  
Općina Čavle uložila puno truda i novaca pa 

želimo podleći kratkoročnim zahtjevima i 
populizmu. Fokus smo stavili na kvalitetna 
događanja koja povezuju povijest, kulturu i 
znanost, a upravo je takav događaj  vezan 
uz Suze sv. Lovre održan u suradnji s Astro-
nomskim društvom, na inicijativu našeg 
novog voditelja programskih djelatnosti g. 
Iva Bogovića. Teško je odgovoriti na pitanje 
zašto ljudi ne posjećuju kulturno-umjetnič-
ka događanja, pogotovo jer su umjetnost i 
kultura otvoreni svima i nemaju granica, a 
svakome je dana sloboda da na svoj način 
tumači i razumijeva umjetnost. Mi u našoj 
zadaći zaštite, očuvanja i promicanja bašti-
ne, umjetnosti i kulture nastojimo biti  otvo-
reni prema svima i nikome ne želimo ništa 
nametati. Ali lakše je  kritizirati rad drugog, 
nego poći od sebe i postaviti pitanje što i 
sam može učiniti i kako  doprinijeti svojoj 
zajednici.

  Koja je budućnost Grobničkih zbornika i 
Grobničke skale? 
Mogu slobodno reći da Grobnički zbornik 
ima svjetlu budućnost, pogotovo nakon 
odluke  da u slučaju nedostatka financijskih 
sredstava, zbornik možemo izdati i samo u 
digitalnom obliku te ga na taj način učini-
ti dostupnim širokom krugu osoba. Dosad 
smo izdali 11. redovnih izdanja u kojima 
su publicirane znanstvene i stručne teme 
o Grobnišćini, bilo s povijesno-pravnog, 
filološkog, književno-teorijskog i drugog 
aspekta kroz razdoblje od preko trideset 
godina. Rezultat je to rada znanstvenika i 

se nadamo da ćemo ipak do kraja godine 
Galeriju otvoriti i predstaviti javnosti. Mo-
ram napomenuti da je ove godine Općina 
Čavle ponovno dala Katedri na upravljanje 
Kaštel. Međutim, zbog potrebe neprestanih 
sanacija, Kaštel je danas još uvijek veliko 
gradilište koje će, nadamo se, uroditi nizom 
prekrasnih prostora u kojima će svi moći 
pronaći nešto za sebe. 

Trajno čuvate spomen na spiritus mo-
vens Vlastu Juretić. I ove godine, uz nje-
zin rođendan održano je lijepo okuplja-
nje zborova? Zbor Castrum kome je ona 
dala ime, živi i dalje. 
Kao što ste rekli, Vlasta je uvijek tu, uvijek 
prisutna kroz svoje ideje i dugogodišnje 
programe i manifestacije kao što su Grob-
nička jesen i Darovani koje i dalje provo-
dimo. Stoga smo njoj u čast,  u suradnji sa 
MZ Castrum i uz pomoć Općine Čavle, PGŽ 
i čavjanskih udruga Palentar, Vidov san i 
Grobnički dondolaši na njezin rođendan 
14. listopada održali susret zborova Veliki 
Castrum. Manifestacija je  bila lijepo posje-
ćena i dobro prihvaćena pa se nadamo da bi 
mogla postati i tradicionalna.

Kako vidite daljnji razvoj Katedre? An-
gažmanom novih djelatnika razvijaju 
se novi kulturno-umjetnički i tradicijski 
proizvodi? Jer zapravo objedinjujete sve, 
i kulturu i umjetnost i baštinu.

Nažalost, proteklih godina imali smo više 
kadrovskih promjena što je utjecalo na 
kontinuitet rada jer i najboljem djelatniku 
treba vremena da se uopće upozna s našim 
djelatnostima. Međutim, svaka promjena 
nije nužno negativna jer donosi promjenu 
viđenja, nove ideje i vjetar u leđa. Kao što 
se sve mijenja, tako se mora mijenjati i Ka-
tedra, prilagoditi se potrebama ljudi i vre-
mena, ali ipak ostati u cijelosti posvećena 
svojom temeljnoj zadaći: zaštiti, promicanju 
i očuvanju grobničke baštine, materijalne i 
nematerijalne te približavanja umjetnosti 
i kulture i razvijanju osjećaja za zavičajnu 
pripadnost što većem krugu naših ljudi, a 
osobito djeci i mladima. 

Osim znanstvenog rada, koliko je važno 
i na koji način mislite okupljati širu jav-
nost. Primjerice, događaj Suze sv. Lovre 
na Šetnici Zakona devet gradova, oku-
pile su neke nove ljude, širu populaciju. 
Činjenica je da se mnogi ne odazivaju 
kulturno-umjetničkim događanjima iz 
straha da tu ne pripadaju i da ih neće ra-
zumjeti? Kako ih privući? 
Rezultati rada Katedre nisu odmah vidljivi 
jer je najčešće riječ o višegodišnjim projek-
tima u koje su uključeni naši članovi i surad-
nici raznih profila, pa nisu u rangu konzu-
merističkih događanja koja bi privukla širu 
populaciju.  Toga smo itekako svjesni, ali ne 

stručnjaka na redovitom  znanstvenom sku-
pu Grobnišćina: tragovi, znakovi i smjeroka-
zi.  Pri tom se ne zaobilazi i zaštita baštine, 
pa je tako tema ovogodišnjeg znanstvenog 
skupa zaštita palente kompirice i grobnič-
koga sira.   

Nažalost, što se tiče Grobničke skale, situ-
acija je potpuno drugačija. Naime, Skala 
iziskuje velika financijska sredstva, a kako 
je za cilj imala promociju mladih, neafirmi-
ranih pjevača, nema ni značajniju publiku, 
kao neki drugi festivali,  pa je teško osigurati 
sponzore. Kao hvale vrijedan projekt uvijek 
postoji i možda će se realizirati u nekim bo-
ljim vremenima.

Djeca su u fokusu, djeca su budućnost, 
ali bez podrške škola i vrtića teško je do-
prijeti i do njih. Živimo u novom dobu 
digitalizacije sadržaja koji je njima bliži. 
Kako motivirati neke nove klince? 
Djeca su oduvijek u fokusu Katedre, kao oni 
koji mogu učiti i prenositi dalje naše vrijed-
nosti. Većina naših projekata je usmjerena 
prema djeci, pogotovo onih usmjerenih na 
zaštitu i očuvanje grobničkoga govora te 
baštine, pri čemu se ističe projekt Darovani, 
cjelogodišnji natječaj za najbolje učeničke 
literarne radove na čakavici i likovne radove 
vezane za baštinu. Pri tom imamo izuzetnu 
suradnju s osnovnim školama Čavle i Jele-
nje - Dražice te nizom škola s područja PGŽ, 
bez kojih ovo ne bi bilo moguće. Djeca su 
izuzetno nadarena i uz pomoć mentora 
stvarno svake godine izrade predivne rado-

ve. Kako bi privukli djecu, organiziramo niz 
radionica na kojima uče razne vještine.  

Uloga Općine, Županije, Ministarstva… 
Pomažu li? Razumiju li zašto treba čuvati 
ovu bogatu baštinu za buduće naraštaje? 
Mislim da da, prvenstveno što se tiče Opći-
ne Čavle koja golema sredstva ulaže u Kaštel 
Grobnik, a bez čije podrške mi ne bi mogli 
realizirati niz programa. Kako je grobnički 
govor nematerijalno kulturno dobro Re-
publike Hrvatske, dio sredstava vezanih uz 
njegovu zaštitu daje i Ministarstvo kulture, 
a i PGŽ pomaže realizaciju naših manifesta-
cija. Naravno da bi mi voljeli da izdvajaju 
više za kulturu kako bi mogli realizirati i niz 
drugih programa za koje trenutno nemamo 
sredstva,  ali, nastojimo što više realizirati 
u okviru dodijeljenih sredstava. Nažalost, 
grobnička općina Jelenje već niz godina ne 
prepoznaje i ne razumije da Katedra  štiti, 
čuva i promiče grobničku baštinu pa ne po-
dupire naše projekte. 

  Što nam još pripremate u skorijoj buduć-
nosti? 
Čim bude moguće, planiramo krenuti s or-
ganizacijom izložbi u galerijskom prostoru, 
a prva je na redu izložba fotografija, zatim 
radionica izrade ukrasa od vune, predava-
nje o ekspediciji na Kilimandžaro te Božićni 
koncert.  U planu je izrada audio rječnika 
grobničkoga govora, izrada skriptorija i  la-
pidarija u Kaštelu Grobnik, ali sve ovisi o fi-
nancijskim sredstvima.

ZAŠTITA GROBNIČKOG SIRA I PALENTE KOMPIRICE

Znanstveni skup prvi korak do oznake izvornosti

Ovogodišnji znanstveni skup Grobnišćina: znako-
vi, tragovi, smjerokazi Katedre Čakavskog sabora 
Grobnišćine održan u obnovljenom prostoru Gale-

rije u Kaštelu Grada Grobnika bio je u znaku grobničkog 
sira i palente kompirice i inicijative za njihovom zaštitom.
– Katedra čakavskog sabora Grobnišćine, promišljajući o 
načinima zaštite različitih segmenata kulturne povijesti 
Grobnišćine, osvijestila je da je jedan od važnijih segme-
nata i zaštita nematerijalnih kulturnih dobara. Uz to što 
je zaštićena grobnička čakavština kao nematerijalno do-
bro Republike Hrvatske, druga je inicijativa da se zaštite 
grobnički sir i palenta kompirica, kao znakovi prepoznat-
ljivosti gastronomske i kulturne povijesti Grobnišćine. 
U samom procesu prijave Ministarstvu kulture i medija 
mora se dokazati kako je uistinu riječ o autohtonim proizvodima te o nečem što je ukorijenjeno na tom teritoriju. Nije bilo boljega načina nego 
sakupiti grupu znanstvenika i organizirati znanstveni skup, pojasnila je Sanja Zubčić. 
Na skupu su se čula izlaganja Silvane Demark, Tonija Buterina, Željka Bartulovića, Sanje Zubčić, Maje Polić, Sandre Pavičić Žeželj, Sarah Czerny, 
Marka Randića, Ade Maršanić, Nikole Vrančića te grupe profesora s Agronomskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu: Samira Kalita, Ive Dolenčić 
Špehar, Darije Bendelja Ljoljić i Milne Tudor Kalit. 
U povodu 30. obljetnice Katedre uručene su zahvalnice dugogodišnjim sudionicima skupova Ivi Lukežić, Irvinu Lukežiću, Željku Bartuloviću, 
Maji Polić, Manon Giron, Sanji Zubčić, Marku Randiću te Stanislavu Lukaniću.
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VELIKA OBLJETNICA OSNUTKA OPĆINE ČAVLE

Tri desetljeća brojnih izazova, ali 
i velikih uspjeha
Piše: Ivana Cvitan Polić, načelnica Općine Čavle

Proslavili smo 30 godina naše općine. Svečane sjednice uvi-
jek su lijep događaj, ali ove okrugle imaju posebnu čar i 
prigoda su da se vratimo na početak priče. Tako ću se i ja 

odmah na samom početku zahvaliti svima koji su svojim radom 
doprinijeli razvoju naše općine, a posebno prvom načelniku 
općine g. Mladenu Valjanu koji je mandat načelnika obnašao u 
mandatu do 1997. godine, te g. Željku Lambaši koji je taj posao 
obavljao punih dvadeset godina.  Obojica su imali težak zadatak 
dignuti općinu na noge,  u tome su uspjeli i ja im čestitam od 
srca.

redu omogućavamo širenje i gradnju naših poslovnih zona od 
Berhonjina i K1 u Mavrincima do zone Kikovica. Sve su ove zone 
imovinsko pravno i prostorno planski spremne za ulaganje, a 
s investitorima dogovaramo način izgradnje infrastrukture za 
koju pripremamo i projektnu dokumentaciju. 

Obnova Doma kulture i čitaonice
Drugi veliki projekt koji nas zaokuplja već tri godine je obnova 
Doma kulture Čavle. Nakon što smo uspješno završili njegovu 
energetsku obnovu i ugradili kompletno novi sustav grijanja i 
nove plinske kotlovnice, ulazimo u završnu fazu projekta. Pred 
nama je  kompletno unutarnje uređenje Doma od poslovnih 
prostora za nove urede općinske uprave do uređenja velike sale 
i hola. U Dom ćemo uvesti sustav ventilacije i hlađenja sa dizali-
com topline, a na krov postaviti fotonaponsku elektranu i na taj 

nimljivog multimedijalnog vodiča na tabletima krenuli smo u 
uređenje Galerije SU Grobnik. U njoj će naša Katedra dobiti novi 
ured, depo i galeriju sa grijanjem i hlađenjem cijelog prostora. 
Uz potporu Ministarstva kulture započeli smo uređenjem prize-
mlja palasa, a taj veliki posao ćemo dovršiti iduće godine. Riječ 
je o zaista značajnim sredstvima koje ulažemo u Kaštel, a sve s 
ciljem da to naše blago sačuvamo za buduće generacije.  

Djeca su naš prioritet
Djeca i mladi definitivno su naš prioritet. Prije dvije godine do-
bili smo priznanje kao općina koja se nalazi u top 10 u RH po 
ulaganjima u obrazovanje. Dogradili smo osnovnu školu, ali tu 
nismo stali s investicijama. Ovdje se moram posebno zahvali-
ti osnivaču naše škole, Primorsko goranskoj županiji, koja nas 
u tim ulaganjima i prati. Hvala im  u ime općine, škole i njezi-
nih preko 600 učenika! Posebno su mi draga ulaganja u mlade. 
Naša škola, njezini djelatnici i učenici višestruko su nagrađivani 
za svoj kvalitetan rad, pa nikakva nova fasada, vrata, prozori, 
kuhinja, knjižnica niti igrališta nisu i neće biti problem za ovu 
općinu. Osim u zgradu, jako puno ulažemo i u ljude i programe. 
Jedna smo od općina s najvećim brojem stipendista, ove godine 
njih 63, financiramo plaće dvaju učitelja u produženom borav-
ku, prvašićima nabavljamo radne bilježnice i likovni materijal, 
sufinanciramo javni prijevoz učenicima i studentima, svake go-
dine nagrađujemo učenika generacije, a pratimo ih financijski i 
u brojnim školskim projektima. Od ove godine financijski poma-
žemo i studentima slabijeg imovinskog stanja. 

250 naše djece u vrtićima
Osim toga, sufinanciramo boravak za oko 250 djece u našim 
vrtićima, a  izmjenom odluke vijeća izjednačili smo sufinanci-
ranje i za našu djecu u vanjskim vrtićima i obrtima za čuvanje. 

Nova namjena Čebuharove kuće

Prekrasan kompleks Kaštela Grobnik

Uređeni vanjski dio Doma kulture

Radna zona Soboli

Magični šešir, nove manifestacije i programi za djecu

Odgovorno i racionalno upravljanje 
Trideset godina postojanja i razvoja općine Čavle obilježeno je 
brojnim izazovima, ali i velikim uspjesima. Gledajući unatrag, 
možemo biti ponosni na sve što smo postigli. Od malene općine 
koja je tek započinjala svoj put sa skromnim proračunom manjim 
od 4 miljuna kuna i s tek najosnovnijom infrastrukturom postali 
smo primjer općine gdje se sredinom i resursima upravlja odgo-
vorno i s vizijom. Danas tako imamo proračun čak 14 puta veći 
nego prije trideset godina, a na raspolaganju su nam i sredstva iz 
europskih i nacionalnih fondova što cijelu priču oko razvoja čini 
još optimističnijom i dinamičnijom. 

Radna zona Soboli i gospodarski razvoj  
Dokaz toj ubrzanoj dinamici su i projekti koje smo ostvarili u po-
sljednjih godinu dana. Obzirom da ih je bilo zaista puno izdvojit 
ću samo one veće. Na prvom mjestu to je svakako izgradnja ce-
ste u zoni Soboli. Europski projekt vrijedan oko 2 milijuna eura 
naš je najzahtjevniji projekt do sad čija je priprema trajala dugi 
niz godina, pa je ispalo da je na kraju najlakši dio bio napraviti 
cestu. Ovim putem zahvaljujem se GP Krku koji je napravio odli-
čan posao. Cesta je već potaknula novu gospodarsku aktivnosti 
u Sobolima, a nama je dokazala da nikad ne odustajemo od svo-
jih ciljeva.  No, nismo gradili samo cestu. Paralelno s tim, radili 
smo na izradi novog prostornog plana općine, i to na nekoliko 
razina. Od cjelovitih izmjena za što je javna raspravu održana 
na jesen, pa do čitavog niza planova nižeg reda kojima u prvom 

način uz maksimalne uštede i najnovije tehnologije učiniti ovaj 
prostor još ljepšim i ugodnijim našim mještanima i gostima. Za-
počeli smo i s projektom prenamjene Čebuharove kuće koja će 
uz postojeću knjižnicu postati mali kulturno turistički centar u 
samom srcu općine, a u njoj će dom naći nova zavičajna zbirka i 
naša TZO Čavle. Također krenuli smo s većom obnovom svih na-
ših čitaonica po naseljima, pa smo u proteklom periodu obnovili 
čitaonicu Grobnik i za nju smo nabavili i novu opremu, a nakon 
toga slijede radovi na novom krovu čitaonice na Krenovcu. Za 
čitaonicu u Cerniku dovršili smo projektnu dokumentaciju unu-
tarnjeg i vanjskog preuređenja koje ćemo provesti tokom iduće 
godine.

Kaštel Grobnik- naše blago 
No naš najvažniji kulturni resurs svakako je Kaštel Grobnik. U nje-
mu i dalje traje veliki investicijski ciklus, a ponajviše zahvaljujući 
europskim sredstvima. Nakon uređenja sjeverne i južne kule, 
nove međukatne konstrukcije, novog vidikovca, te uvođenja za-

Dječji vrtić Čavlić
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zaposlenu i jednu gerontodomaćicu, a pripremamo se i za novi 
natječaj Pružam ruke gdje bi svakako broj gerontodomaćica 
trebao biti puno veći. Tradicionalno svake godine darujemo 
našim umirovljenicima poklon bon za Božić i prigodni poklon 
paket za Uskrs. 

Klub umirovljenika naše najveselije mjesto 
U Bajcima imamo novouređeni Klub umirovljenika, jedno od 
najaktivnijih i skoro pa i najveselijih mjesta u našoj općini. Za-
hvaljujem se voditeljici Tatjani na predanom radu jer je uspjela 
okupiti naše umirovljenike i provesti ovaj zahtjevni EU projekt. 
Proteklih godinu dana naši su umirovljenici uživali na mnogo-
brojnim radionicama, predavanjima, druženjima i izletima di-
ljem Lijepe naše, a sam pogled na njihovu službenu Facebook 
stranicu potvrđuje nam da se trud oko ovog projekta itekako 
isplatio. 

Platak dobio i Stazicu puha Platka 
Vjerujem da će tako biti i s završenim projektom kojeg smo 
povodom Bartoje svečano otvorili. Nova šetnica, Stazica puha 
Platka, predivna je poučna staza oko akumulacijskog jezera 
pa sve do Malog doma. Ovaj projekt osmislili smo zajednički s 
djelatnicima PGŽ i Javne ustanove Priroda, a sve kako bi posje-
titeljima ponudili još jedan novi sadržaj. Osim šetnje kroz pre-
divnu bukovu šumu, mogu naučiti o flori i fauni te geološkoj 
raznolikosti Platka, ali se mogu i rekreirati i zabaviti na brojnim 
spravama i velikom igralištu. Projekt vrijedan oko 150 tisuća 
eura sufinanciralo nam je MRRFEU (40%) i sigurna sam da će na 
stazi uživati i veliki i mali. Platak je postao brend, svakodnevno 
odredište brojnih posjetitelja, a vikendom se na njega seli stoti-
ne ljudi željnih odmora u prirodi. Zbog toga svi s nestrpljenjem 
čekamo puštanje u rad nove žičare, a koju u potpunosti financi-
ra naša županija, jer nažalost uz ovu staru ne bi još dugo mogli 
govoriti o budućnosti Platka kao skijaškog centra. Hvala i ŽUC 
koja je cestu do Platka predivno proširila i uredila, a drago mi 
je da smo mogli pratiti investiciju bar u manjem dijelu te smo 
postavili novu javnu rasvjetu od Velikog doma do parkirališta. 
Zbog sve više sadržaja odlučili smo izraditi novu interaktivnu 
kartu za lakše snalaženje i bolji pristup informacijama. Platak je 
predivan, interes za njega je zaista velik i vjerujem da ćemo i 
dalje zajedničkim snagama, nastaviti s ovako lijepim razvojem 
našeg brda uživanja.

Trud, znanje i zalaganje
Povodom obljetnice naše općine moram se zahvaliti svim svo-
jim suradnicima u općini. Vjerujte da spomenuti euri iz fondova 
dolaze u našu općinu samo zahvaljujući velikom trudu, znanju 
i zalaganju svih zaposlenih. Hvala i našoj novoj direktorici TZO 
Čavle Rei koja je u samo godinu dana povukla značajna sred-
stva za brojne turističke projekte i podigla naše manifestacije za 
još jednu stepenicu više. Hvala i svima koji nas financijski prate i 
održavaju naše projekte i svim poslovnima partnerima koji rea-
liziraju naše projekte. Čestitam još jednom ovogodišnjim dobit-
nicima općinskih nagrada, kao i svim našim sportašima na koje 
smo jako ponosni. 

Tu su, najposebniji od svega, ljudi 
I za sam kraj, pozivam vas da na internetskoj stranici naše op-
ćine i društvenim mrežama pogledate jedan lijepi video kojeg 
smo snimili povodom ovog rođendana. Moram napomenuti 
da su film snimali Cerničani iz naše pobratimske općine, koji su 
prvi put vidjeli što sve nudi naša općina. U filmu smo okupi-

Iznos koji dajemo za predškolski odgoj i obrazovanje prelazi 
čak 30 posto naših osnovnih prihoda! Zbog toga smo dobili i 
pomoć Ministarstva u iznosu od simboličnih  30 tisuća eura za 
sufinanciranje rada vrtića, a vjerujem da će država po ovom pi-
tanju uskoro nešto promijeniti jer nam vrtići svima moraju biti 
jedan od glavnih prioriteta. Do tad, skupa s vrtićem iznalazimo 
sredstva za bolje uvjete i djelatnika i korisnika. Zajednički smo 
proveli europski projekt Rast vrijedan gotovo 300 tisuća eura 
zahvaljujući kojem su naši djelatnici dobili dodatna stručna 
usavršavanja, djeca mogućnost boravka u produženom radu 
vrtića, a Vrtić novu senzornu sobu te novo igralo na vanjskom 
igralištu. Osim toga, vlastitim sredstvima smo u dva ljetna mje-
seca potpuno  preuredili prostor podružnice Petešić, pa ovim 
putem zahvaljujem vrijednoj ekipi iz tvrtke Dobra gradnja na 
stvarno izvrsno obavljenom poslu u najkraćem mogućem roku. 
Zahvaljujući njima, s početkom nove pedagoške godine Petešić 
je svoje mališane dočekao potpuno obnovljen, a mi se nadamo 
i pozitivnom rješenju natječaja Agencije za plaćanja u poljopri-
vredi gdje smo prijavili kompletno novu opremu za ovaj vrtić. 

Zavidna sportska infrastruktura  i izbor više 
od 20 sportskih udruga 

Osim škole i vrtića mlade pomažemo i kroz ulaganja u sport. Od 
ulaganja u sportsku infrastrukturu koja je na zavidnoj razini do 
sufinanciranja dvadesetak sportskih udruga, sportskih stipendi-
ja te nagrada najuspješnijim sportašima. Od posljednje sjednice 
vijeća najveća ulaganja bila su na nogometnom igralištu Grob-
ničana, od izrade projektne dokumentacije za pomoćno igrali-
šte, sanacije postojećeg terena, do novog semafora, novog ra-
zglasa i svjetla na glavnom terenu, te u ovoj godini novog mini 
terena u kavezu pod tribinama za najmlađe. Naš Grobničan to 
i zaslužuje nakon više od 90 godina djelovanja, preko 200 mla-
dih u klubu i za sve svoje sportske uspjehe. Ponosni smo na sve 
naše sportaše i uvijek ćemo pratiti sport, jer je sport najbolje 
ulaganje u zdraviju i sretniju zajednicu. 

Briga o zdravlju, od rođenja do starosti 
A upravo naš zdravstveni i socijalni program najbolje opisuju 
koliko brinemo za naše mještane. Povećali smo cenzuse za 
ostvarivanje prava na socijalnu pomoć kao i iznose naknada. 
Jedna smo od općina koja je prva uvela preventivne zdravstve-
ne preglede, a taj program je sve širi i ima sve više korisnika. 
Uveli smo i besplatan 4d ultrazvuk za sve naše trudnice,  a pra-
timo ih i kroz besplatne tečajeve za trudnice, rad savjetovališta 
za prehranu dojenčadi, kao i kroz naknade na naše nove bebe 
i bon za njihovu prehranu u prvoj godini života. Za naše starije 
sumještane od ove godine u partnerstvu sa CK Rijeka imamo 

li naše udruge i drage ljude, a htjeli smo vam pokazati kako je 
nama ovdje zapravo jako lijepo. Pokazali smo naša mjesta u koji-
ma uživamo i po kojima smo posebni, ali najposebnije od svega 
su naši ljudi. Bez ljudi i bez tih malih životnih radosti od maškara, 
fešte, kazališta ili dobre utakmice sva bi ova ulaganja bila samo 
puste brojke. I zato, dragi mještani taj video je vama svima u čast 
da bi svi skupa za novih deset godina napravili još veću feštu u 
još ljepšoj i boljoj općini. Film možete pogledati na ovom linku:  
https://www.cavle.hr/film-o-nasoj-prekrasnoj-opcini-i-divnim-ljudima/

Nagrada za izuzetna postignuća Dušku Žeželiću

Najsvečaniji dio sjednice bila je dodjela općinskih nagrada i prizna-
nja. Nagrada za izuzetna postignuća Općine Čavle dodijeljena je 
Dušku Žeželiću, za posebne zasluge u promicanju kulture, du-

hovne obnove, sporta i humanitarnog rada na području Općine Čavle. 
Godišnja nagrada Općine Čavle ove godine ide Katedri Čakavskog sabora 
Grobnišćine za izuzetna postignuća u području zaštite, čuvanja i promi-
canja čakavskog izričaja i duhovnog nasljeđa Grobnišćine i Općine Čavle. 
Dodijeljena su i sportska priznanja i nagrade, a posebna godišnja nagra-
da Općine Čavle ide Perici Prpiću. Najuspješniji sportaš Općine Čavle je 
Fabijan Zaharija, najuspješniji mladi sportaš Tino Zaharija, najuspješnija 
sportašica Carrolina Bajrić, najuspješnija mlada sportašica Elena Ban, a 
najuspješnija ženska ekipa BK Čavle Škola boćanja.
Turistička zajednica općine Čavle i Općina Čavle i ove su godine organizi-
rali izbor Najlipši privrat i balkon Općine Čavle 2023. Najlipši privrat ima 
Svjetlana Jakimović u ulici Pod vrh broj 14, a najlipši balkon Magda Svara 
u Cernik na broju 55. 
Čavjanska je načelnica na svečanoj sjednici predsjednici humanitarne 
udruge Ljudi za ljude iz Gline, Branki Bakšić Mitić, uručila ugovor vri-
jedan 15 tisuća eura, od kojih su više od 5 tisuća eura sakupili mještani 
čavjanske općine, a blizu deset tisuća eura izdvojila Općina Čavle. Riječ je 
o sredstvima koja su namijenjena za devet petrinjskih obitelji stradalih u 
potresu. U glazbenom dijelu programa nastupili su mlada Kiara Valjan i 
mješoviti pjevački zbor Castrum, a nazočnima su se obratili župan Zlatko 
Komadina, načelnica Omišlja i saborska zastupnica Mirela Ahmetović te 
izaslanik predsjednika i kastavski gradonačelnik Matej Mostarac. Reprezentativno igralište NK Grobničana

Prijašnji načelnici u prvom redu: Mladen Valjan i Željko Lambaša Duško Žeželić

Dobitnici nagrade za naljepšu okućnicu i privrat

Pomoć za Glinu uručena Branki Bakšić Mitić

Peticija za  
bukobrane 
Općina Čavle organizirala pri-
kupljanje potpisa u peticiji za 
bukobrane uz autocestu Rije-
ka Zagreb. Hvala svima koji su 
podržali ovu akciju.
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turizam turizam

NOVI PROJEKTI I MANIFESTACIJE TZ ČAVLE

Bogatstvo sadržaja i događanja 
od ljeta do zime

Turistička zajednica Općine Čavle samostalno provodi veli-
ki broj projekata godišnje i trudi se što više novaca povući 
putem dostupnih natječaja. Ove godine zaista mogu reći 

da smo uspjeli u planiranom i jako smo zadovoljni ishodom ob-
zirom da smo apliciranjem na razne natječaje uspjeli prikupiti 
sredstva, osim za održavanje brojnih manifestacija i za realizaci-
ju tri velika projekta. 

OBNOVA KALIĆA 

votinja i sisavaca koji se na njima napajaju. Čovjekova briga o 
njima presudni je faktor za opstanak bio različitosti. Misao vo-
dilja za ovaj projekt bila nam je povećati svijest o kulturnoj i po-
vijesnoj baštini, ostavštini od naših starih, valorizirati povijesno 
nasljeđe i podići svijest o važnosti očuvanja krajobraza i poticati 
autohtonost. Moram pohvaliti i cijeli naš mali tim koji je radio 
dan – noć na ovom projektu, prvenstveno inicijatoru Edu bez 
čije pomoći i nadzora od 0 do 24 bi nam bilo iznimno teško, pa 
do izvođača radova koji su bili zaista promtni, profesionalni i pri-
lagodljivi. Teren do kalića Kosorci je izrazito nepovoljan za bilo 
koje prijevozno sredstvo te je otežavao u svakom pogledu izvo-
đenje radova no kažem, imali smo vrhunski tim koji je naizgled 
nepremostive izazove pretvorio u nezaboravne avanture, a time 
rezultira i još veće zadovoljstvo na kraju uspješno odrađenog 
projekta. 

BIKE I HIKE STAZE 
Drugi projekt s kojim smo također završili  planiranu prvu fazu je 
prilagodba bike i hike staza prema kriterijima i standardima de-
finiranim od strane Turističke zajednice Kvarnera. U ovoj prvom 
fazi smo odradili aktivnosti označavanja i markiranja staza, či-
šćenje, krčenje, uređenje te smo popularizirali iste održavanjem 
outdoor manifestacija na njima. Radi se o šetnicama  „Radeševo“, 
„Jasenovica“, „Sleme“ i biciklističkoj stazi „Brdo uživanja“.  Iduće 
godine nastavljamo s drugom fazom i oplemenjujemo još naših 
predivnih outdoor staza kojih na sreću mnogih zaljubljenika u 
prirodu i outdoor imamo na pretek. 

NOVA INTERNET STRANICA 
Treći projekt je i dalje u fazi realizacije, pomalo je nevidljiv na 
prvi pogled ali jedan je od važnijeg ključa u razvoju i promo-
ciji destinacije što i jest glavni posao Turističke zajednice. Una-
pređenje i ažuriranje internetskih stranica jedno je od glavnih 
sredstava za prikaz atrakcija i ljepota i koje nudimo. Pružajući 
vrijedne i edukativne sadržaje, možemo raditi na jačanju od-
nosa s potrošačima i poticanju konverzacije. Posjetioci žele čim 
prije saznati tražene informacije o destinaciji, a mi im to ovim 
projektom želimo ponuditi. Profesionalnim pristupom, kojim bi 
odašiljali povjerenje te pokazali da idemo u korak s modernim 
trendovima, esencijalni su za što bolje prikazivanje destinacije 
u svijet. 

GLAZBENE LJETNE VEČERI 
Imali smo jako puno događanja koje smo uspješno realizirali i 
time obogatili ponudu za domaće stanovništvo, izletnike i tu-
riste kojih je sve više. Ljeto je, kako to već obično biva okrunila 
popularna Bartoja, a ove godine je uz nju bio i veliki broj dodat-
nih aktivnosti koje su doprinijele kontinuiranom posjetu, popu-
larizaciji i atrakciji samog mjesta.  

Ususret Bartoji održano je nekoliko lijepih, intimnih ljetnih veče-
ri koje su se održale na „mićoj pjaceti“ i u Kaštelu Grobnik poput 
emotivnog koncerta Klape Intriga, već tradicionalnih Dana vina, 
ali i puno smijeha uz stand up show. Kako bi što više popula-
rizirali našu najljepšu kulisu na svijetu; Kaštel Grada Grobnika 
održali smo i nekoliko vođenih besplatnih Interpretacijskih tura 
putovima Frankopana uz ponudu autohtonih namirnice. Razni 
sportski događaji svakako su ponovno pokazali svoju popular-
nost i široku lepezu raznolikosti od boćanja, trail utrka, loptačkih 
sportova pa do turnira u briškuli, trešeti i mori. 

BARTOJA UZ BATTIFIACU I LET 3
Nije nepoznanica da vrhunac proslave Bartoje traje nekoliko 
dana, ali ono što je zasigurno bilo novo i po prvi puta održa-
no ikada je sjedeći koncert Maria Lipovšeka Battifiace na pre-
punom Trgu hrvatskih branitelja. Uz večernji koncert, na sam 
dan sv. Bartola popodnevni dio programa bio je rezerviran za 
naše najmlađe koji su s veseljem i osmijehom prepunili brojne 
atrakcije koje smo za njih priredili na Trgu.  Ovakvim koncer-
tom i dječjom ponudom zasigurno smo ponudili nešto novo 
mještanima i posjetiteljima, a količina zadovoljnih posjetitelja i 
dobre energije odličan je temelj za razvitak još ovako dobrih i 
inovativnih ideja. Oni željni plesa i malo „glasnije“ muzike nisu 
morali čekati iduću Bartoju za zabavu obzirom da smo već drugi 
dan ugostili mega popularne, na vrhuncu svoje karijere LET3. 
Svjetski nastup, ugodan ambijent i odlična atmosfera razlog su 
još jednog uspješno održanog koncerta, potpuno suprotnog od 
dana prije, a Trg hrvatskih branitelja ponovno je „pucao po ša-
vovima“.  Publika u svemu traži raznovrsnost i originalnost, a to 
smo bogatim programom za Bartoju zasigurno ostvarili. Već 13. 
put tradicionalno je održan i Bartojski kotlić u Buffetu Pomorac 
koji ove godine nije tražio „mjesto više“ već je imao nevjerojatnu 
„listu čekanja“ od preko 20 ekipa koje nažalost nisu mogle su-
djelovati obzirom da smo već imali prijavljen maksimalni kapa-
citet. Čak 28 ekipa ove godine natjecalo se u spremanju kotlića 
i osvajanju poželjne titule najboljeg i vrijednih nagrada. Mislim 
da smo time također oborili sve rekorde i počeli ozbiljno razmiš-
ljati o održavanju Bartojskog kotlića kroz maraton.   

Prvi i meni osobno najdraži projekt je obnova i sanacija kalića 
u našoj Općini. Temeljem inicijative našeg sumještanina Ede 
Žeželića u ovoj prvoj fazi „spasili“ smo dva kalića: Kalinu na Hra-
stenici i kalić Kosorci. Kalina je jedina koja se 2012. godine obno-
vila, sada joj je bilo potrebno produbljivanje i čišćenje, a dodali 
smo i dvije interpretativne table kraj same Kaline i povijesne 
šterne pokraj iste. Kalić Kosorci bio je potpuno devastiran, neu-
potrebljiv i žudio je za kompletnom sanacijom. Ovim projektom 
objedinili smo dva kalića i povijesne atrakcije oko njih, poveza-
li ih sa starom povijesnom šetnicom mlikaričinog puta te smo 
time zasigurno doprinijeli povećanju kvalitete i sadržaju javne 
turističke infrastrukture, ojačali identitet Općine kao poželjne 
destinacije dolazaka, zaštitili smo kulturnu i povijesnu baštinu, 
povećali ekološki standard, a time smo zasigurno postali i kon-
kurentniji u turističkoj ponudi.  Danas kada je većina prirodnih 
vodenih staništa onečišćena ili trajno izgubljena, kalići mogu 
biti, i najčešće jesu, posljednje utočište autohtonih vodenih ži-

SURADNJA S UDRUGAMA I  
OPĆINOM ČAVLE 
Kroz mjesec dana „Leta na Čavji“ održano je 15ak manifestacija, 
a  do kraja 2023. godine zaokružiti ćemo broj evenata na oko 
60 koje su se odvijale pod glavnom palicom Turističke zajedni-
ce Općine Čavle uz generalno pokroviteljstvo Općine Čavle i uz 
veliku pomoć naših lokalnih udruga. Bez Općine Čavle i brojnih 
Udruga mnoge naše ideje ne bi ugledale svjetlo dana stoga im 
još jednom veliko hvala na kontinuiranoj podršci.  Događanja 
su bila raznovrsna i pokrili smo zaista široku publiku stoga se 
nadam da su i posjetitelji zadovoljni s ponuđenim. Onaj ostali 
dio posla koji obavlja TZ nije vidljiv, a vjerujte nije niti toliko za-
nimljiv jer se sve vrti oko raznih statistika i brojki. Ono što nas još 
čeka je i bogata Jesen na Čavji i program za „Advent po domaću“ 
kako smo ga ove godine nazvali. 

ADVENT PO DOMAĆU 
Osim samih manifestacija za Advent želja  nam je oplemeniti 
Čavle nečim novim, interesantnim i prije svega veselim kako to 
i biva u adventsko vrijeme te upotpuniti uvijek lijepo ukrašenu 
Općinu i dodati svoj mali doprinos. Svi mještani, izletnici i turisti 
imati će jedan slatki foto kutak na „mićoj pjaceti“ upotpunjen 
prigodnom glazbom kroz cijeli prosinac koja će se montirati na 
vanjsku rasvjetu duž cijelog centra Čavli s ciljem da u svima po-
budimo lijepo blagdansko raspoloženje, s puno veselja, radosti, 
humanosti i ljubavi prema sebi i drugima. Uz nove atrakcije biti 
će tu još puno iznenađenja koje pomno planiramo i jedva čeka-
mo nekoga razveseliti. 

Puno zdravlja, radosti i mira, te odmora od svih briga želi Vam 
TZO Čavle.  Neka božićna čarolija započne!

Piše: Rea Čargonja, direktorica TZ Čavle

Kalić prije

Kalić obnovljen

Jedna od provedenih manifestacija za 
outdoor - bike tura Brdo uživanja 2

Ooutdoor - hike tura Radeševo

Battifiaca

LET 3
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umirovljenici platak

ZAVRŠNA TISKOVNA KONFERENCIJA KLUBA UMIROVLJENIKA ČAVLE

370 programa okupilo 150 aktivnih korisnika

Dana 25. listopada u prostoru Kluba umi-
rovljenika Čavle na adresi Griža 16, Čavle, 
svečano je održana završna konferencija 

projekta &quot;Klub umirovljenika Čavle.&quot; 
Ovaj projekt, koji je započeo uređenjem i svečanim 
otvaranjem kluba 27. travnja 2023. godine, pred-
stavlja istinski uspjeh zajednice za sumještane tre-
će životne dobi i suradnje svih partnera u projektu.
Vrijednost cjelokupnog projekta iznosila je 
182.823,01 eura (1.377.480 milijuna kuna), a 
financiran je kroz Operativni program učinkoviti 
ljudski potencijali. Osigurano je bilo 85% bespo-
vratnih EU sredstava, a 15% sredstava sufinanci-
rano je iz Državnog proračuna. Projekt je trajao 24 
mjeseca, zaključno s 2. studenim 2023. godine.

Partneri u projektu, Gradsko Društvo Crvenog križa 
Rijeka i Udruga umirovljenika Čavle, zajedničkim 
su naporima i aktivnostima ostvarili sve zacrtane 
ciljeve. Klub umirovljenika Čavle zaposlio je vodite-
ljicu koja se brinula o svakodnevnim aktivnostima 
u klubu, a rad kluba će se nastaviti i nakon završet-
ka projekta, uz financijsku podršku Općine Čavle, 
kako bi svi članovi i dalje mogli ostati aktivni.
Projekt je obuhvatio niz aktivnosti i programa 
usmjerenih na aktivno socijalno uključivanje sta-
rijih osoba. Kroz provedbu radionica i edukacija, 
sudionici su imali priliku sudjelovati u različitim 
programima od kojih izdvajamo: korištenja raču-
nala, hortikulturalnih radionica, plesnih tečajeva, 
besplatnog pravnog savjetovanja, mjerenja tlaka i 
razine šećera u krvi, prevenciju bolesti srca i krvo-
žilja, prevenciju demencije, prevenciju padova kod 
odraslih i osteoporoze, zdravu prehranu za starije 
osobe, kako se nositi sa starijom dobi, rano otkri-
vanje dijabetesa, odlazak u prirodu i organizirane 
šetnje, i mnoge druge.
Opremanje kluba osnovnom i specijaliziranom 
opremom uključivalo je nabavu namještaja, in-
formatičke opreme, opreme za tjelovježbu, druš-
tvenih igara, urbane opreme za vanjski prostor te 
vozila za prijevoz teže pokretljivih osoba. U godinu 
i pol aktivnog rada provedeno je ukupno 370 pro-
grama, radionica, edukacija i tečajeva, a više od 
150 korisnika aktivno je sudjelovalo u različitim 
programima.
Ova inicijativa znatno je pridonijela boljoj kvaliteti 
života starijih osoba na području Urbane aglome-
racije Rijeka, a naročito na području Općine Čavle. 
Na temelju svega provedenog očekuje se da će pro-
jekt postati primjer dobre prakse za druge zajedni-

ce u Hrvatskoj, inspirirajući ih da ulože napore kako 
bi poboljšali život starijih sumještana. Interesantna 
je činjenica kako je projekt privukao sudionike ra-
zličitih dobnih skupina, od najmlađeg sudionika 
od 3 mjeseca pa sve do najstarijeg sudionika s 93 
godine.
Projekt je izuzetno dobro zaživio na području Opći-
ne Čavle, a u nastavku donosimo dojmove korisnika 
koji su aktivno sudjelovali:
Jadranka je istaknula: &quot;Uz jako interesantne, 
poučne, zabavne radionice ne bih ništa mijenjala.
Predivno provedeno i ispunjeno naše slobodno vri-
jeme zahvaljujući našoj Tatjani i predivnim osoba-
ma koje sam upoznala. Nastavit ćemo i dalje tako 
uz puno pozitive, smijeha i optimizma. S ovakvim 
osobama ne trebamo se bojati za budućnosti i na-
stavak rada našeg Kluba. Hvala svima na prediv-
nom druženju.&quot;
Štefi Silla dodaje: &quot;Toliko sadržajno, edukativ-
no, stručno. Potvrđujem sve prethodno navedeno 
od sudionica. Prisustvovanje na radionicama meni 
osobno je kao česti izlet iz Rijeke na Čavle pri čemu 
sam upoznala divne osobe. Hvala svima.&quot;

Tamara ističe: &quot;Nisam sudjelovala na svim 
aktivnostima ali one na kojima jesam jako su bile 
dobre, poučne i zabavne. Dosta sam toga naučila, 
primijenila u praksi, a i upoznala nove ljude. Takvih 
bi praktičnih radionica trebalo biti i dalje. Projekt 
je jako dobar, ali sam sigurna da će i dalje sve biti 
super. Moram pohvaliti i kućicu i okoliš. Prostor je 
topao i ugodan i prosto zove na druženje. Zato i do-
lazim sa Zameta ovdje.&quot;
Dušica zaključuje: &quot;Najbolji projekt koji sam 
do sada vidjela i sudjelovala (a bilo ih je puno ). Baš 
mi je bilo zadovoljstvo biti dio te priče. Za svakog 
ponešto, raznovrsne aktivnosti, druženje i napokon 
sretna lica u ovoj našoj svakodnevici. Zato žao mi 
je što se bliži kraju, ali vjerujem da ćete nastaviti u 
istom stilu i duhu!&quot;
Ovaj projekt je dokaz da zajedničkim naporima 
možemo poboljšati kvalitetu života starijih osoba i 
osigurati im aktivno sudjelovanje u društvu. Zahva-
ljujemo svim suradnicima na projektu, partnerima, 
dobavljačima, prijateljima i susjedima na podršci i 
suradnji. Radujemo se nastavku rada Kluba umi-
rovljenika Čavle i novim prilikama koje će donijeti 
budućnost.

OPĆINA ČAVLE UREDILA ŠETNICU NA PLATKU

Otvorena stazica puha Platka

„Stazica puha Platka“ investicija je Općine 
Čavle, vrijedna 150 tisuća eura, od kojih je 450 
tisuća kuna (oko 60 tisuća eura) sufinanciralo 
Ministarstvo regionalnog razvoja i fondova Eu-
ropske unije. U realizaciji projekta pomogle su 
Primorsko-goranska županija i Javna ustanova 
Priroda.

„Stazica puha Platka“ je poučna staza koja se 
proteže oko akumulacijskog jezera sve do 
Malog doma. Šetnjom kroz predivnu bukovu 
šumu, posjetitelji mogu mnogo naučiti o flori 
i fauni te geološkoj raznolikosti Platka, a mogu 
se i rekreirati te zabaviti na brojnim spravama i 
velikom igralištu.Šetnici je moguće pristupiti iz smjera Malog doma 
ili sa staze Radeševo.

Ukupna dužina šetnice je 870 metara. Ovaj projekt ima za cilj educi-
ranje i informiranje o šumi, održivom gospodarenju šumama, zaštiti 
šuma i okolišu te promociji korištenja rekreacijskih, zdravstvenih i 
turističkih funkcija šume i valorizacija prirodne ljepote krajobraza.

U listopadu je na Platku uspješno obavljen tehnički pregled 
nove žičare, jedan od posljednjih administrativnih koraka 
koji prethode njezinom otvorenju. Platak će u ovu zimsku 

sezonu krenuti s novom četverosjedežnicom vrijednom približno 
4,8 milijuna eura (33 milijuna kuna), najvećom investicijom u po-
vijesti skijališta koju je u potpunosti financirala i provodi Primor-
sko-goranska županija putem Goranskog sportskog centra. Goran-
ski sportski centar podnio je zahtjev za izdavanje uporabne dozvole 
za novu žičaru Radeševo 2 i prateće objekte. U tehničkom pregledu 
sudjelovali su predstavnici investitora, projektanti, nadzorni inže-
njeri, predstavnici svih izvođača radova u procesu gradnje i opre-
manja te predstavnici javnopravnih tijela.

“Tehnički je prošao, jedino što moramo dostaviti je izvještaj o do-
datno provedenim ispitivanjima elektroinstalacija, panik rasvjete i 
gromobranske instalacije koja smo odradili. Nakon toga slijedi pre-
gled žičare od strane ovlaštene tvrtke kako bi žičara dobila dozvolu 
za rad i naravno svečano otvorenje”, rekao je direktor Goranskog 
sportskog centra Alen Udovič.

Na novoj je žičari vježbu spašavanja i spuštanja unesrećenog izvela 
Hrvatska gorska služba spašavanja Rijeka.

USPJEŠNO OBAVLJEN TEHNIČKI PREGLED

Nova žičara spremna za puštanje u rad

Inače, izgradnja četverosjedežnice Radeševo 2 ugovorena je sa 
zajednicom ponuditelja Strucon i Bartholet Maschinenbau. Nova 
žičara dugačka je 800 metara, ima 114 stolaca, od kojih je dio opre-
mljen nosačima za bicikle.

S.B.C. 

Oprema i sprave postavljene na šetnici mogu 
se podijeliti na urbanu opremu (klupe, piknik 
stol, koševi za smeće), rekreativnu (multifunk-
cionalne sprave za vježbanje namijenjene 
djeci i odraslima) i edukativnu opremu (inter-
pretacijske ploče s edukativnim sadržajem). 
Na interpretacijskim pločama nalaze se tek-
stovi o fosilima i iščezlom svijetu ledenjaka, 
ploča s pojašnjenjem što je bilo prije akumu-
lacijskog jezera, tekstovi o vodama i gljivama 
Platka, životinjskom i biljnom svijetu te ploče 
s tekstom zašto je šuma važna i zašto volimo 
Platak. U izradi tekstova sudjelovale su Javna 

ustanova Priroda i Primorsko-goranska županija. Kao vodič na inter-
pretacijskim pločama te na spravama za igru i rekreaciju koristi se 
lik puha Platka – maskote Platka.

U realizaciji sudjelovale su riječke tvrtke, projekt je napravio Studio 
ML, izgradnju tvrtka Cenoza promet, a nadzor Plan projekt. Općina 
Čavle zahvaljuje svima uključenima na uspješno realiziranom pro-
jektu koji će vjerujemo uveseljavati i djecu i odrasle.

S.B.C. 

Tatjana Ljuština Milaković Dunja Zagorac Šimac Ivana Cvitan Polić
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kaštel kaštel

Kultura se vraća u Kaštel Grobnik

Tijekom pandemije koja je, barem službeno, iz nas, mnoge su se 
stvari promijenile u našem svakodnevnom ponašanju, navika-
ma, prioritetima... Katedra Čakavskog sabora Grobnišćine pretr-

pjela je, nažalost, ogromne gubitke i tek sad, skoro godinu dana od 
pandemije, možemo reći da su jedra opet puna i da plovimo ka cilju, a 
to je povratak publike i kulturnih sadržaja u Kaštel Grobnik i na Čavle, 
općenito. 
Novost je da je Kaštel Grobnik opet pod upravljanjem Katedre, što je 
bio i preduvjet za nesmetano odvijanje programa i radionica u našoj 
režiji. Samim time, interpretacijski i multmedijalni centar sad djeluju 
pod Katedrom, pa su stoga mnogi programi obogaćeni upravo sa-
držajem centara i ponuđeni su svim posjetiteljima, bez obzira kojim 
povodom dolaze.
Iza nas je izuzetna ljetna sezona: Kaštel je vrvio stranim i domaćim 
gostima, a ove godine su premijerno uživali i u istraživanju Grobni-
ka kroz multimedijalne aplikacije o kojima smo već pisali u Gmajni. 
Naravno, aktivni su bili i djelatnici interpretacijskog centra koji su 
vodili posjetitelje po svim ključnim točkama Grada. Kad spominjemo 
djelatnike, novost je da je na mjesto voditelja programskih djelatnosti 
došao prof. Ivo Bogović, također licencirani interpretacijski vodič, uz 
čiju smo pomoć brže i kvalitetnije proveli sve posjetitelje na šetnju 
Grobnikom. Da podsjetim, osim Kaštela, posjetitelji su mogli uživati 
i u šetnici Zakona 9 gradova koja se pokazala izuzetno atraktivnom, 
tim više što jedan dio šetnice pruža pogled prema Grobničkom polju i 
priliku turistima za fotografiranje drage nam grobničke vedute. 
Od početka Grobničke jeseni, tradicionalnog jesenskog kulturnog 
događaja, na Kaštelu su se zaredali kulturni događaji koji su okupili 
veliki broj ljudi. Već sam početak dao je naslutiti kako je pred nama 
posebna jesen. Naime, 29. rujna u posjet nam je došlo preko 200 
školaraca koji su „zagrlili” svoj Kaštel i na taj način pokazali koliko im 
je stalo do kulturne baštine njihovoga kraja. Učinjene su fotografi-
je i snimke iz zraka i možemo reći da smo na pragu jedne prelijepe 
tradicije te se nadamo da ćemo „grliti” Kaštel i u godinama koje su 
pred nama. Početkom listopada, družili smo se s Darovanima koji su 
uživali u projektnom danu s učiteljima čavjanske škole, otkrivajući ra-
zne znanstveno-popularne teme. Primjer je ovo izvrsne suradnje s OŠ 

Zahvaljujući inicijativi kulturno-turističke rute „Putovima Frankopa-
na”, Općina Čavle se uključila u obilježavanje Dana turizma, stav-
ljajući na raspolaganje svoje turističke sadržaje i na taj način pribli-

žavajući svoje baštinske, ali i gastronomske posebnosti. Nije tajna da se 
općina Čavle posljednjih godina, polako, ali sigurno, pozicionira na karti 
turizma Primorsko-goranske županije. Bez obzira na udaljenost od plaža 
i mora, Čavle svakako imaju što ponuditi. Općenitoj ponudi priključuju se 
i lokalni poduzetnici, što je za svaku pohvalu jer se na taj način stvaraju 
preduvjeti za budući razvoj. 
Pedesetak ljudi iz naše županije odlučilo se otisnuti na put samo dijelom 
rute Putovima Frankopana”, kojim je putovao turistički autobus. Drage 
nam goste pozdravile su načelnica Općine, Ivana Cvitan Polić i direktorica 
turističke zajednice Općine, Rea Čargonja, a Marijan Zidarić ih je poveo 
na interpretacijsku šetnju burnom poviješću Grada Grobnika, preko Šet-
nice zakona devet gradova, do Velike majke („Babe”) i Kaštela Grobnik.
Suvišno je spominjati oduševljenje grobničkom prošlosti okupljenih po-
sjetitelja, no posebno iznenađuje koliko ljudi iz naše blizine nikad nije 
bilo na Grobniku te štošta ne znaju o povijesnim zbivanjima na Grob-
nišćini. Upravo stoga, nastavit ćemo s promocijom i ugošćavanjem čim 

Čavle koja traje već godinama, a nadamo se i 
proširenju te suradnje u budućnosti. Uslijedio je 
susret pjevačkih zborova „Veliki Castrum” u spo-
men na Vlastu Juretić, našu neprežaljenu pred-
vodnicu u svim kulturnim inicijativama tijekom 
proteklih 30 godina Katedre. Svoj su doprinos 
dale pjevačice i pjevači deset zborova iz zemlje 
i inozemstva i zapjevali neke od Vlastinih pje-
sama pred punim Domom kulture u Čavlima. 
Uz promociju zbirke pjesama „Izabran, s izvora”, 
Vesne Miculinić Prešnjak, naglasili smo svoju 
povezanost i primarni cilj očuvanja grobničke 
Čakavice. Već dan kasnije, imali smo čast biti 
domaćinom godišnje skupštine Čakavskog sabora na kojem smo ugo-
stili predstavnike svih katedri diljem Hrvatske i predstavili naš rad, kraj 
i neke običaje. I tjedan nakon toga donio je puno dječjeg veselja kroz 
natjecanje u čitanju naglas kojeg je Katedra realizirala u suradnji s riječ-
kim osnovnim školama „Turnić” i „Eugen Kumičić”. Iste večeri, svojom nas 

većeg broja posjetitelja s našeg šireg područja, kako bi se glas o grobnič-
kom gostoprimstvu i ljepoti ovoga kraja čim više pronosio i izvan granica 
županije i države.
Kao točka na „i” i fantastičan finale posjeta pokazao se posjet sirani 
„Frankulin”, čiji nas je vlasnik i „alfa i omega”, Aleksandar Dado Kamenar, 
ugostio i pružio nezaboravan gastronomski doživljaj za naše goste. Na-
ime, poznati grobnički proizvođač sireva i vlasnik sirane, od ove je go-
dine proširio djelovanje i na ugostiteljski dio, pa je u obnovljenoj kući 
Frankulina, majordoma grobničkog Kaštela, priredio impresivan prostor 
predviđen za kušaonicu sira, ali i ostalih grobničkih tradicionalnih jela. 
Nije priredio samo prostor, već je uz pomoć udruge „Palentar” ponudio 
delicije naše pučke kuhinje: grobnički sir i palentu kompiricu. Kad spo-
minjemo impresivan prostor, radi se o sali za 50-ak ljudi uređenoj „po 
starinsku, s masivnim drvenim stolovima, kamenim podom, rustikalnim 
zidovima i velikom kaminu smještenom u samom središtu prostora. 
Premda prostor jošotvoren za posjetitelje, već pri prvoj posjeti bilo nam 
je jasno kako će ovo postati mjesto koje će svaki gost Grobnika svakako 
posjetiti u potrazi za lokalnim gastronomskim delicijama. 

M. Zidarić 

GROBNIČKA JESEN

DAN TURIZMA: Edukativna šetnja i gastronomski 
užitak u novoj kušaonici sirane Frankulin

je izvedbom Ane Katarine osupnula Ana Vilenica 
koja je svim svojim umjetničkim bićem uronila u 
nesretnu sudbinu Ane Katarine Zrinske, supruge 
Petra Zrinskog i sestre Frana Krste Frankopana, 
jedne od najtragičnijih figura hrvatske povijesti. 
Kaštel se pokazao izvrsnom kulisom i najprimje-
renijim prostorom za ovakve predstave. 

U programu Grobničke jeseni bilo je još doga-
đanja pa i Znanstveni skup o zaštiti grobničkog 
sira i palente kompirice, ali o tome ćemo u novoj 
Gmajni. 

Što nam donosi 2024. godina, svakako ćemo vam 
na vrijeme prenijeti, a ovim putem pozivamo da nas zapratite na društve-
nim mrežama ili na službenoj internetskoj stranici čije smo ponovno po-
stavljanje i osmišljavanje pokrenuli sredinom godine i vlastitim snagama 
stvorili, nadamo se, dopadljiv i pregledan informativni sadržaj. 

Volin i čuvan svoj Kaštel

Natjecanje u čitanju naglas Darovani 2023 V P Miculinić predstavljanje zbirke
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platakknjižnica škola

IZBOR NOVIH KNJIGA

Pripremila: Jadranka Fućak

Za odrasle:

Za djecu i mlade:

ČITATELJSKI KLUB KNJIŽNICE ČAVLE

Književna večer s Bobom Duderijom 
Piše: Milena Pađen Brnelić, voditeljica Čitateljskog kluba Knjižnice Čavle

 • ATLAS: Pa Saltova priča – Lucinda Riley (završnica sage o sedam sestara)
 • NEMAŠ ŠTO IZGUBITI – Lee Child (kriminalistički roman)
 • ZAUVIJEK DIVLJI – K. A. Tucker (ljubavni roman)
 • KUĆNA POMOĆNICA – Freida Mc Fadden (psihološki triler)
 • STUP OD OGNJA – Ken Follett (povijesni roman)
 • DAN KADA SAM NAUČILA VOLJETI SEBE – Maud Ankaoua
 • MALA PEKARNICA U BROOKLYNU – Julie Caplin (ljubavni roman)
 • SRCE CRNO KAO TINTA – Robert Galbraith (J. K. Rowling) (kriminalistički roman)
 • JEDINA STVAR – Samantha Young (ljubavni roman)
 • MAJSTOR ZAGONETKI – Danielle Trussoni (triler)
 • DJEVOJKA NA LOŠEM GLASU – Elle Kennedy (ljubavni roman)
 • SAVRŠENO UBOJSTVO: DNEVNIK DOBRE CURE – Holly Jackson (triler)
 • DJEVOJKA IZ PARIZA – Ella Carey
 • JEDNO DRVO RASTE U BROOKLYNU – Betty Smith (roman o odrastanju)
 • KRAĐA – Ann-Helen Laestadius
 • PREŽIVJETI NOĆ – Riley Sager (Todd Ritter)  (psihološki triler)
 • BABEL: ili nužnost nasilja – R. F. Kuang (povijesno-fantastični roman)
 • ZBROJ NAŠIH POLJUBACA – Julia Quinn (povijesna romansa)
 • U SJENI VINOVE LOZE – Julianne MacLean (obiteljski roman)
 • SVE SAMI DOBRI LJUDI – Ashley Flowers (triler)
 • KAD ŠPIJUN ZAVEDE – Anna Harrington (povijesna romansa)

Za kraj klupske sezone 2022/2023 htjele smo 
čitati „nešto humoristično”. Izabrale smo 
kompilaciju tekstova „Marčelina – Nisam vam 

sve rekla” splitske autorice Bobe Đuderije. Slučaj ( a 
znamo da ništa nije slučajno ) je htio da u vrijeme 
našeg druženja u srpnju autorica gostuje u Rijeci, je-
dinstvena prilika da se i mi s njom susretnemo. Hvala 
dragoj Bobi na dva i pol sata druženja, na iskrenosti, 
radosti i ljubavi koju je s nama podijelila.
Autorica se prisjetila svog omiljenog pjesnika Tome 
Bebića i „rođenja” Marčeline, kako sama kaže, njenog 
„alter ega” kroz čiji život na blogu, knjigama progo-
vara o doživljajima sebe, svoje obitelji, prijatelja, su-
sjeda, okruženja, društvene zbilje. Ne libi se priznati 
svoje slabosti, uputiti kritiku, ali oprašta i iznad svega 
ističe i poziva na dobro, jednostavno, „voli ljude”.
Istaknuli smo kako autorica „od ničega napravi priču”, 
kao što su tekstovi „Po ure urinokulture”, „Šamponi 
za kosu i za mir u svijetu”, „Za i protiv kontracepcije”, 
„Zašto se nikad neću ponovo udat”. „Teške” situacije 
majstorski okreće na šalu jer humor i smijeh je tradi-
cija njene obitelji. Kako sama kaže „nismo disali zrak, 
nego smij” („Marčelina...”, str.15.).
I ovaj susret nije mogao proći bez karakterističnog 
čitateljskog pitanja „Koliko je u tekstovima istinitog a 
koliko fikcije?” Autorica je istaknula da, po prirodi in-
trovertna, voli promatrati ljude i život oko sebe, tako 
da je fikcije malo. Stvarnost začini svojim razmišlja-
njima, s notom duhovitosti, šale, često na svoj račun. 
Jednostavno, ima nezadrživu potrebu za pisanjem. 
Pišući o teškim temama, kako kaže, njoj ne bude 
lakše jer težina ostaje i dalje. Liječi ju spoznaja da je 
čitatelja navela na razmišljanje, da ga je nasmijala, 
da je svojim tekstom oplemenila njegov dan.
Teško je za„Marčelinu” naći nove riječi hvale, reći što 
već nije rečeno. Kako kaže Alida Bremer „Boba Đude-
rija zapisuje razgovore s majkom, bratom, prijatelji-

ma ili potencijalnim poslodavcima kao da piše male 
dramske komade, ona ima razvijen osjećaj za razgo-
vore koje ljudi vode ne slušajući dobro jedni druge, 
ona zapisuje i intimne, lirske trenutke i povremeno 
ih prevrće u smiješne poante, služi se dijalektima, so-
ciolektima i književnim govorom jednako suvereno, 
kao što analizira hrvatsku društvenu stvarnost nena-
metljivo, gotovo usputno, a pogođeno.” („Marčelina”, 
str.216 )
Osvrnuli smo se i na ostale autoričine naslove – prvu 
zbirku pjesama „Morske erotske” ( 2007.), kompilaciju 
tekstova „Zovem u vezi posla” ( 2016. ), roman „Da se 
ne baci” ( 2020. ) i nedavno promoviranu zbirku pje-
sama „Jugo na Čiovu” ( 2023. ).
U romanu „Da se ne baci” autorica je kroz obiteljske 
priče i sjećanja suptilno povezala sva tri rata na našim 
prostorima ( Prvi i Drugi svjetski rat, Domovinski rat ) 
s koronom koja je također bila svojevrsni oblik rata. 
Autoričina uspomena na „didu”, jednog od glavnih 
likova, mnoge od nas je navela da se prisjetimo svojih 
„nonića”. Osvrnule smo se i na „materinu juvu” i čestu 
pojavu naših mama i baka da ljubav iskazuju hranom.
Čitajući Bobine tekstove i mi smo se „na ono iz njenih 
redaka smijali, a na ono između redaka plakali” ( „Da 
se ne baci”, str.139. )
Autorica nam je učinila veliku čast i radost čitajući 
svoje tekstove, posebno pjesme iz najnovije zbirke 
poezije „Jugo na Čiovu” – „Više ne slušam Ferrya” i 
meni osobno posebna „Dodir”. Posebno se zahvalju-
jemo autorici na ekskluzivi o novom romanu radnog 
naziva „Zovu me Tesla”. „Kad shvatim da, u biti, ništa 
nema smisla, pomislim, odnekud mi dođe ideja da 
je jedini smisao prkositi besmislu čineći dobro. Staro, 
dobro, patetično Dobro. Za dišpet Bogu koji ovo dopu-
šta, ili, za dišpet bogu koji ne postoji. Svejedno. Treba 
činiti dobro do iznemoglosti, treba užasnuti svemir 
dobrotom onako ako smo mi užasnuti količinom zla 

na svijetu. Treba činiti dobro do granice gluposti, i 
preko nje. I kad nema nikakvog razloga, treba čini-
ti dobro. Treba namjerno svaki dan nekome stoplit 
dušu. Treba zbunit svemir. Treba činit dobro i kad se 
dobro dobrim ne vraća. Treba, usprkos svemu. Treba, 
jer je to jedino i jer ništa nema smisla. I jer je jedini 
udar na besmisao, to dobro. Treba činiti dobro i kad 
pomislimo da ni činjenje dobra nema smisla. Samo 
besmisleno dobro mi miriše na neki smisao. Savrše-
no, čisto dobro, bez ikakvog smisla.” ( „Da se ne baci”, 
str.156. )
Ovaj Bobin tekst, napisan povodom terorističkog 
napada u Nici, na društvenim mrežama i portalima 
doveo je do svojevrsnog sociološkog fenomena. Na-
prosto ukraden i potpisan imenom svjetskog genija 
Nikole Tesle, zavrtio se bespućima interneta... Zato, 
ako slučajno naiđete na njega, znajte, njegova auto-
rica je Boba Đuderija, ne Nikola Tesla. Istinu o tome 
širite dalje.
Večer u našoj Knjižnici Čavle potrajala je, a kao da se 
sve desilo u trenu. Nadamo se da je i našoj gošći bilo 
lijepo s nama, a kaže da je -:)) , tako da vjerujemo 
kako je ovim susretom njena dugogodišnja ljubav za 
Rijeku i okolicu još više narasla. I naravno, preporuču-
jemo se za sljedeće druženje uz „Teslu”.

 • GROZOMOROVA GOZBA – Emma Yarlett – (slikovnica)
 • MOMO NE ŽELI DIJELITI IGRAČKE, MOMO SE PREPIRE SA SESTROM, MOMO SE SVAĐA S MAMOM, 

MOMO SE TUČE U VRTIĆU, MOMO UVIJEK ŽELI BITI PRVI – Eva Brlek (serija problemskih slikovnica)
 •  ELEMENTI (filmska priča) – slikovnica
 • NEVJEROJATNA PITANJA I ODGOVORI ZA LAKU NOĆ – Isabel Thomas
 • POMORSKI SPORAZUM (Sherlock Holmes) – Arthur Conan Doyle (detektivski roman za djecu)
 • PAS KOJI JE PRESTAO LAJATI – Eoin Colfer (roman za djecu)
 • SKANDAR I FANTOMSKI JAHAČ – A. F Steadman (fantastični roman za mlade)
 • POSLJEDNJI KLINCI NA ZEMLJI – Max Brallier (1. knjiga fantastičnog serijala za djecu)
 • KRALJEVSTVO PEPELA – Sarah Maas (7. dio serijala Prijestolje od stakla)

 • OBITELJSKE IGRE – Catherine Steadman (psihološki triler)
 • KRALJ GAVRANA, ZAPADNJAČKE PRIČE – Sandor Jaszberenyi (kratke priče)
 • SRAM – Annie Ernaux (autobiografska proza)
 • STRIJELAC – Paulo Coelho (filozofski roman)
 • DEVETA KUĆA – Leigh Bardugo (epska fantastika)
 • EILEEN – Ottessa Moshfegh
 • POČIVALI U NEMIRU – Elvira Slišurić
 • TOČKA PORAZA – Sibila Petlevski
 • PSI – Dora Šustić
 • PRESTANITE UGAĐATI DRUGIMA – Emma Reed Turrell
 • NEZASITNA MOLEKULA – D. Z. Lieberman i M. E. Long (priča o dopaminu)
 • U SJEVERNOM FILMU – Riana Petanjek (putopis)
 • NIJE ZAPOČELO S VAMA: kako nas naslijeđena obiteljska trauma oblikuje i kako okončati taj ciklus 

– Mark Wolynn
 • AGENTICA SONJA: ljubavnica, majka, ratnica, špijunka – Ben Macintyre (istinita priča o sovjetskoj 

špijunki)
 • SELA I STANOVI NA VELEBITU: svdočanstva života od nastanka do nestanka – Ana Lemić

Obnova fasade i uređenje kuhinje u OŠ Čavle
ULAGANJA U ŠKOLU

Primorsko-goranska županija i Općina Čavle na-
stavile su zajednički projekt obnove fasade na 
staroj zgradi Osnovne škole Čavle prema una-

prijed predviđenim godišnjim etapama. Naime, na-
kon izgradnje novog kraka škole, nastavilo se ulagati i 
u stari dio kompleksa kako bi se i on, nakon uređenja, 
vizualno uklopio u novo moderno arhitektonsko rje-
šenje, ali i donio uštede u potrošnji energenata. 

- Ovo je bila treća godina u nizu u kojoj u ljetnim 
mjesecima zajednički s Županijom ulažemo u 
novu fasadu. Time škola neće biti samo estetski 
ljepša, već i energetski učinkovitija, rekla je na-
čelnica Općine Čavle Ivana Cvitan Polić. 

Ove godine uređena je fasada na sjevernom dijelu 
škole i postavljena je nova stolarija. Riječ je o investi-
ciji od oko 54 tisuće eura. Polovicu navedenog iznosa 
osigurao je osnivač škole Primorsko—goranska žu-
panija, a drugu polovicu Općina Čavle. Podsjetimo, 
stari dio škole već je ranije dobio novi krov i preostali 
dio nove stolarije. U budućnosti bit će potrebna i ob-
nova školske sportske dvorane.  

OPĆINA ČAVLE 

50 tisuća eura za mlade stipendiste 
koji su budućnost našeg kraja

U općinskoj vijećnici Općine Čavle održano je potpisivanje ugovora o stipendira-
nju za školsku, odnosno akademsku godinu 2023./24.

Ove godine Općina Čavle ima čak 63 stipendista i to 27 studenata, 24 učenika, 10 
učenika deficitarnih zanimanja i 2 mlada sportaša. Iznosi stipendija su povećani 
pa će tako studenti mjesečno primati 90 eura, učenici i sportaši po 70, a učenici 
deficitarnih zanimanja 60 eura. Ukupno je za ovu namjenu iz općinskog proračuna 
osigurano gotovo 50 tisuća eura. 
Načelnica Ivana Cvitan Polić obratila se stipendistima poručivši im da su oni bu-
dućnost naše općine te pozvala ih da se nastave odazivati pozivima za uključenje 
u organizaciju manifestacija na području općine Čavle i to od onih kulturnih, za-
bavnih, turističkih, sportskih do humanitarnih akcija, kao i akcija koje za cilj imaju 
zaštitu okoliša. 
„Naša želja je da vas vidimo kako aktivno sudjelujete u rastu i razvoju svoje zajed-
nice, a i vama će sigurno koristiti to iskustvo i nova znanja koja ćete steći“, poručila 
je načelnica Cvitan Polić te najavila osnivanje Savjeta mladih Općine Čavle te po-
zvala ih da se odazovu natječaju. 
„Želim vam puno sreće u daljem školovanju i želim vam da nastaviti širiti dobar 
glas o svojoj općini“, stipendistima je poručio predsjednik Općinskog vijeća Općine 
Čavle Norbert Mavrinac.  

STUDENTSKE STIPENDIJE dobili su: Petra Mavrinac, Ramona Zoretić, David Trninić, 
Iva Miculinić, Karlo Mandir, Tara Fućak, Katja Mravac, Vladimir Šupek, Dorotea Ban-
ko, Ana Rubčić, Ana Pelčić, Petra Premuš, Ela Podpečan, Andrea Kraus, David Sudan, 
Klara Brdar, Nensi Orlandini, Tea Karanfilovski, Vita Pervan, Dora Rački, Karla Luke-
žić, Viktorija Sudan, Karin Volarić, Luka Štimac, Nina Jugović, Tara Martić i Korina 
Milić.
UČENIČKE STIPENDIJE dobili su: Nika Rožmarić, Katja Fućak, Lucija Fućak, Natali 
Butković, Ivor Tadejević, Maja Salihagić, Ređep Ademaj, Petar Juretić, Luka Matko-
vić, Ema Vlašić, Anja Juretić, Fani Šafar, Nola Ruben Sečen, Nora Sečen, Ena Čargo-
nja, Lora Birtić, Valerio Burić, Juraj Klobučar, Lana Čargonja, Gašpar Mavrinac, Iva 
Miculinić, Lucija Čabrijan, Dino Dujmić i Ivano Svetić.
UČENIČKE STIPENDIJE ZA DEFICITARNA ZANIMANJA dobili su: Kerim Etemaj, Patrik 
Hajduković, Franko Radetić, Leonardo Blažević, Filip Cetina, Marko Salihagić, Mateo 
Mrnjaus, Tara Juretić, Toni Abramović i Elmira Bajraj.
SPORTSKE STIPENDIJE dobile su Elena Ban i Carrolina Bajrić.

Inače, uz navedeni iznos iz čavjanskog općinskog 
proračuna izdvojeno je još gotovo 14 tisuća eura za 
uređenje školske kuhinje. 

- Paralelno s fasadom, uložili smo i u školsku 
kuhinju kako bi se ona dodatno prilagodila i 
opremila i za kuhanje obroka za učenike u pro-
duženom boravku. Projekt besplatnih školskih 
marendi u našoj školi nudi zdrave kuhane obro-
ke koji se kuhaju u samoj školi, a što pozdrav-
ljaju i učenici i roditelji. Sada je želja školskih 
kuhara tu uslugu ponuditi i djeci u produženom 
boravku pa više neće biti potrebe za naručiva-
njem ručkova od vanjskih dobavljača, pojasnila 
je načelnica Cvitan Polić. 

Početkom školske godine izvedene radove, u pratnji 
ravnateljice Tanje Stanković i načelnice Ivane Cvitan 
Polić obišle su predstavnice Primorsko-goranske žu-
panije, zamjenica župana Marina Medarić i pročelni-
ca UP za odgoj i obrazovanje Edita Stilin. 
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školaškola

NAŠ CILJ: ZADOVOLJAN I USPJEŠAN UČENIK 

Već tradicionalno, učenici OŠ Čavle obilježili su Svjet-
ski dan hrane, Međunarodni dan borbe protiv siro-
maštva, Dan jabuka i Tjedan solidarnosti prigodnim 
humanitarnim akcijama. U sklopu akcije Mladi protiv 
gladi prikupljena je velika količinu trajnih namirnica 
i higijenskih potrepština za korisnike Socijalne sa-
moposluge Kruh sv. Elizabete, akcijom Jedan učenik, 
jedna jabuka prikupljene su jabuke za korisnike Pučke 
kuhinje Grada Rijeke, a prikupljena su i sredstva za 
projekt UNICEF-a Škole za Afriku.

GROBNIČKA JESEN 2023. 
- LITERARNO – LIKOVNI 
NATJEČAJ DAROVANI 

OŠ ČAVLE, 17. LISTOPADA: DANI KRUHA – DANI  
ZAHVALNOSTI ZA PLODOVE ZEMLJE

UČENICI I UČITELJI DRUGIH, TREĆIH I ČETVRTIH RAZREDA TE PŠ GROBNIK 
SUDJELOVALI U PROJEKTU VOLIN I ČUVAN SVOJ KAŠTEL

USPJESI UČENIKA NAŠE ŠKOLE
LARA ZAGORAC OSVOJILA EUROPSKO ZLATO 
Na Europskom prvenstvu u brzopoteznom šahu za mlade, koje se održalo 30. rujna 
2023. godine u Termama Čatež u Sloveniji, Lara Zagorac osvojila je 1. mjesto.
Ovim najnovijim uspjehom Lara je nastavila s nizom izvanrednih rezultata na na-
tjecanjima europske i svjetske razine. Na uspjehu joj je u ime Općine Čavle čestitala 
i načelnica Ivana Cvitan Polić koja ju je nagradila cvijećem i poklon bonom. 

UMA SMOLČIĆ NA DASKE KOJE ŽIVOT ZNAČE
Učenica 1.a razreda Uma Smolčić već kao šestogodišnjakinja se može pohvaliti ulo-
gama u „velikim“ predstavama. Krajem rujna Uma se okušala u ulozi Elizabete I. u 
operi Anna Bolena. Posao je odradila vrlo uspješno, a sve detalje može pročitati na 
niže navedenom linku: https://hnk-zajc.hr/predstava/anna-bolena/

LUKA ŠKARON U FILMSKIM VODAMA
Ovogodišnja 61. Revija hrvatskog filmskog stvaralaštva djece i 11. Smotra hrvat-
skog školskog filma održale su se od 5. do 8. listopada u Zagrebu, u Narodnom sveu-
čilištu Dubrava (Dječje kazalište Dubrava), u organizaciji Hrvatskog filmskog saveza 
i Agencije za odgoj i obrazovanje.
Prikazano je ukupno 96 filmova u samo 3 dana, a sve su projekcije filmova dostupne 
i online na https://revijadjece.hfs.hr/online-projekcije-2023/ 
U projekcijama natjecateljskog programa uživalo je preko 180 gostiju iz cijele Hrvat-
ske tijekom 4 festivalska dana.
Među odabrana 73 filma odabran je i film Terminator – The other universe 2027.

OŠ ČAVLE

U godini 2023./2024. posvetit ćemo se mentalnom zdravlju, razvijati medijsku pismenost, ulo-
žiti dodatne napore na poticanju svestranosti i darovitosti te osnaživanju učenika za uspješ-
no učenje, kritičko mišljenje i emocionalni razvoj. Uključivanjem u aktivnosti u školi i izvan 

škole razvijat ćemo senzibilitet i motivaciju za humanost i volonterstvo na djelu te timski raditi na 
realizaciji e Twinning projekata. Nastavit ćemo i s aktivnostima vezanim uz odgojno – obrazovno 
partnerstvo roditelja i škole.  

SUPERJUNACI  
HUMANITARCI  
VELIKOGA SRCA

Camera obscura i cijanotipija: Sličice iz Kaštela / Maja 
Rendić, uč. informatike i Monika Kukučević, uč. likov-
ne kulture,
Escape room: Stari vitez naš Kaštel / Marko Fabris, uč. 
glazbene kulture,Denis Pavin, uč. povijesti,

Jedinstven i hvalevrijedan projekt Volin i čuvan svoj 
Kaštel, prema ideji Vjeka
Alilovića, a u organizaciji Katedre Čakavskog sabora 
Grobnišćine i Općine Čavle te sudjelovanje učenika i 
učitelja OŠ Čavle, realiziran je 26. rujna 2023.
U projektu je sudjelovalo oko 220 učenika drugih, tre-
ćih i četvrtih razreda OŠ Čavle koji su, obilježavajući i 
Europski tjedan mobilnosti, u pratnji svojih učiteljica, 
pješke krenuli iz škole prema Kaštelu gdje su ih do-
čekali učenici PŠ Grobnik.  Nakon kratkog odmora uz 
krafne i čaj, učiteljice i učenici su krenuli u realizaciju 
projekta koji je imao za cilj dodatno senzibilizirati naj-
mlađe stanovnike Grobnišćine prema baštini i tradiciji 
svoga kraja. Držeći se za ruke, učiteljice i učenici su za-
grlili cijeli Kaštel te tako poslali poruku ponosa na svoj 
kraj i na svoju baštinu. Ovaj bedem ljubavi i pozitive, 
kojeg su u metar točno iskoordinirale učiteljice OŠ 
Čavle, zabilježio se fotografijama i video snimkama sa 
zemlje i iz zraka, kao trajni dokument jednog uistinu 
posebnog dana.  

Piše: Tanja Stanković, ravnateljica OŠ Čavle

Teleskopom po Grobnišćini / Robert Žagar, uč. geo-
grafije, Robotrka na prstenac / Mira Reljac, uč. teh-
ničke kulture,
Radionica o glagoljici / Marta Lončarević, stručni su-
radnik knjižničar

Svečana dodjela nagrada i priznanja najuspješnijim 
učenicima i njihovim učiteljima mentorima održana 
je 6. listopada 2023. u Gradu Grobniku.
Uz Katedru Čakavskog sabora Grobnišćine kao orga-
nizatora natječaja, podršku je pružila i OŠ Čavle čiji su 
učitelji i stručni suradnici održali niz zanimljiv radio-
nica.
Nagrađeni učenici i učitelji mentori iz osnovnih škola 
riječkog prstena koje njeguju domaću besedu i doma-
će ČA sudjelovali su u radionicama naših učitelja.

Luke Škarona, učenika 5. razreda OŠ Čavle. Kao jedan od najmlađih sudionika 
Revije, Luka je kao samostalni autor postigao veliki uspjeh, samim time što je od 
prijavljenih 322 filma njegov film ušao u konkurenciju od 73 filma.
Na navedenom linku možete pogledati Lukin film Terminator – The other universe 
2027. - https://drive.google.com/file/d/1b_yrF4hBszmm625L-Ap4RlQfYaisFD1h/
view?usp=drive_link
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DV ČAVLIĆ

Nova pedagoška godina  
u čavjanskom vrtiću Piše: Arlin Haramija Popović,

ravnateljica DV Čavlić

Ovu pedagošku godinu započeli 
smo u novom ruhu naše podruž-
nice Petešić, naime Općina Čavle 

u ljetnim mjesecima  obnovila je interijer 
našeg „starog vrtića“. Ove pedagoške go-
dine upisano je 233 djece u dobi od 1 go-
dine do polaska u školu u redovni dese-
tosatni program rada. Početkom prosinca 
provest ćemo upise u program predško-
le, te ovim putem pozivam roditelje čija 
su djeca školski obveznici da se odazovu, 
kako bi djeca ostvarila adekvatnu pripre-
mu za školu. 

Mjesec rujan obilježila je prilagodba no-
voupisane djece kojima je ovo prvi susret 
s institucijom i taj period karakterizira 
upoznavanje novih prijatelja, prostora i 
odgajatelja koji će im za vrijeme boravka 
u Vrtiću biti zamjena za roditelje.

 U listopadu smo obilježili dječji tjedan s 
gostovanjima sportskih i plesnih klubova, 
a posebno zanimljiva bila je  predstave „ 
Ogledalce“ u izvedbi naših odgajateljica. 
Sudjelovali smo na Danima zdravlja naše 
općine, gdje smo pripremali razne kreaci-
je od voća, a sada  počinjemo s  priprema-
ma za doba adventa u našem kraju. 

O izazovima modernog roditeljstva, da-
lje u tekstu, piše naša psihologinja jer 
svi smo svjedoci turbolentnih promjena 
u društvu i novih metoda odgoja koje ih 
prate.

SAVJET PSIHOLOGA

Izazovi suvremenog roditeljstva
„Biti roditelj“ u nama izaziva ugodne misli 
ljubavi, sreći i obostranoj ljubavi izme-
đu djeteta i roditelja. Roditeljska uloga 
je najvažnija od svih u našim životima s 
brojnim prekrasnim trenucima, ali i izazo-
vima s kojima se nije lako nositi. Vrlo če-
sto nismo sigurno kako postupiti.

Jedna od osnovnih temelja u odnosu s 
djetetom je jasno i dosljedno postavlja-
nje granica koje zahtijeva puno strpljenja, 
truda i vremena. Ako su granice jasne i di-
jete ih razumije uči se postavljanju i osob-
nih granica koje će mu pomoći u odnosu 
s drugima, razvoju samokontrole u dalj-
njim životnim situacijama. U situacijama 
koje su za vaše dijete zahtjevne važno je 
unaprijed postaviti i objasniti na djetetu 
jasan način što očekujemo od njega, na 
koji način se ponašamo u određenim si-
tuacijama. Također je dobro s djecom sta-
rije predškolske dobi zajedno dogovoriti 
granice i omogućiti djetetu da sam sudje-
luje u njihovom formiranju. Međusobnim 
slušanjem i uvažavanjem mišljenja, želja 
i interesa kako djeteta tako i roditelja, 

OBNOVLJEN STARI VRTIĆ

Petešić dobio 
novi izgled
Tijekom ljeta podružnica Dječjeg 
vrtića Čavlić- Petešić doživio je kom-
pletnu unutarnju obnovu. Riječ je o 
prostoru nekadašnjeg starog vrtića 
koji se nalazi uz Osnovnu školu Čavle, 
a koji se je i nakon izgradnje nove 
zgrade nastavio koristiti. Obnova je 
obuhvatila kompletno uređenje zido-
va i podova, zamjenu svih instalacija, 
postavljena je nova hidro i termo izo-
lacija, ugrađena nova rasvjeta, uređe-
ni su sanitarni čvorovi i opremljena 
nova kuhinja. U ovom prostoru danas 
se nalaze tri odgojne skupine sa 60-ak 
djece. Radove je izvela tvrtka Dobra 
gradnja, a Općina Čavle je u uređenje 
starog vrtića investirala 367 tisuća 
eura. 

S.B.C.

lakše će se postići dogovor. Dogovaranje 
nudi pozitivne ishode povezujući ono što 
roditelj želi s onim što dijete želi. Pravila i 
granice se izriču u pozitivnim riječima, a 
razlika u odnosu na naredbe je da se one 
zasnivaju najčešće na kazni i negativnim 
posljedicama za određeno neprihvatljivo 
ponašanje. S druge strane postavljanje 
granica usmjereno je na izbjegavanje 
igre moći između roditelja i djeteta jer 
ostavljamo priliku da dijete promijeni 
svoje ponašanje kako bi zadovoljilo svoje 
potrebe.

Najteži dio odgoja je ostati dosljedan! 
Ako se ne držimo svojih odluka teško mo-
žemo očekivati da će ih se i dijete pridrža-
vati. U nekim situacijama će dijete lakše 
prihvatiti naše odluke dok će u drugim si-
tuacijama pokazivati eksplozivne i burne 
emocije koje mogu trajati duže vrijeme. U 
takvim situacijama zapamtite da se dijete 
tako ponaša jer nije dobilo ono što želi, 
a ne zato da bi se vama „osvetilo“. Mlađa 
djeca iskazuju emocije neverbalnim pu-
tem (plačem, pokretom, udaranjem) što 

je u skladu s njihovom razvojnom fazom. 
Izražavanje govorom i verbaliziranje osje-
ćaja se razvija postepeno u predškolskoj 
dobi i individualno je kod svakog djete-
ta. Vi možete biti dobar model djetetu 
izražavajući otvoreno vlastite osjećaje 
ne samo u odnosu s njim, već i u drugim 
životnim situacijama. Dijete uči prema 
modelu, ono što vidi u svojoj okolini što 
uključuje i međusobne odnose između 
roditelja i članova uže i šire obitelji.

Ne postoji savršen roditelj i takvu ulogu 
je nemoguće ostvariti, a niti vaše dijete to 
od vas ne traži! Potrebno je biti odgovo-
ran roditelj, svjestan svojih potreba, koji 
želi unaprijediti vlastite roditeljske vješti-
ne. Pitanja poput „Jesam li pogriješio?“, 
„Jesam li mogao postupiti drugačije?“ su 
uobičajena. Iz zahtjevnih situacija mo-
žemo puno naučiti, ali je važno naglasiti 
da u cijelom procesu odgoja trebaju rav-
nopravno sudjelovati oba roditelja i pru-
žati si međusobnu podršku.

Tekst pripremila: 
Anita Marić, dipl.psiholog-prof.

vrtićvrtić
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ukratko sport

BOĆARICE PONOVNO NAJBOLJE NA SVIJETU

Svjetsko zlato za Nikol i Carrolinu

Svjetsko zlato ponovno je došlo u Bo-
ćarski dom Hrastenica. Naime, Nikol 
Beloasić i Carrolina Bajrić još jednom 

MUZEJ TRKAĆIH AUTOMOBILA

Vito- kartingom od Mavrinci do Bahreina

U Mavrincima u Muzeju trkaćih auto-
mobila upriličena je proslava pla-
smana 11-godišnjeg Vita Ćoze na 

Svjetsko karting prvenstvo u Bahreinu. Na 
proslavu su došli i proslavljeni Niko Pulić. 
Naime, iza Vitovog uspjeha osim talenta 
stoji i veliki trud, puno treninga i podrška 
roditelja. Tom prilikom je vlasnik Muzeja 
Dorijan Kljun istaknuo kako je sportska se-
zona za Historic Racing Car bila više nego 
uspješna jer je obranjen naslov državnog 
prvaka u brdskim Historic utrkama. Uz to 
Muzej je dobio novo lice nakon jesenskog 
preuređenja. No, kako je Kljun istaknuo sve 
je to malo u usporedbi s Vitinim uspjehom. 
Pred Vitom je uspješna karijera. Sretno! 

NAGRAĐENI SPORTAŠI ZA DAN OPĆINE 2023. GODINE

Povodom Dana općine Čavle i 30. godi-
na postojanja dodijeljena su sportska 
priznanja i nagrade, a posebna godiš-

nja nagrada Općine Čavle išla je u ruke Peri-

ce Prpića i to za uspjehe u streljaštvu. 
Najuspješniji sportaš Općine Čavle je Fa-
bijan Zaharija, najuspješniji mladi spor-
taš Tino Zaharija, najuspješnija sportašica 

Carrolina Bajrić, najuspješnija mlada sporta-
šica Elena Ban, a najuspješnija ženska ekipa 
BK Čavle Škola boćanja. Čestitke! 

su dokazale da su najbolje na svijetu. I na 
Hrastenice se, iz francuskog Rumillya, vratile 
kao prvakinje u parovima te zlatom u štafeti 
koju je Carrolina osvojila s Rijom Vojković. 
Koliko je ovaj uspjeh velik, najbolje govori 
podatak da je ovo prvo hrvatsko svjetsko 
zlato u paru te štafeti. 

Za djevojke je pored Boćarskog doma upri-
ličen doček uz vatromet, baklje, pjesmu i 
tortu. Uz obitelj, navijače, kolege sportaše i 
prijatelje dočeku je nazočila i načelnica Iva-
na Cvitan Polić koja se zahvalila djevojkama, 
njihovim obiteljima i treneru Deanu Klariću. 
Sportska bajka s Hrastenice dobila je zlatni 
sjaj.   

DAN ZDRAVLJA 
Tradicionalni Dan zdravlja i ove je godine privukao je 
brojne mještane koji su na trgu iza Doma kulture mo-
gli napraviti razne manje preventivne preglede, sa-
vjetovati se sa stručnjacima, degustirati zdravu hranu, 
rekreirati se i zabaviti se uz Antonia Krištofića i Matiju 
Božidarku Čerinu. Nazočne su ispred organizatora 
pozdravile načelnica Ivana Cvitan Polić i predsjednica 
Crvenog križa Rijeke Petra Šuljić. 

Susret osam zborova pod nazivom Veliki Castrum u 
organizaciji Katedre Čakavskog sabora Grobnišćine i 
Mješovitog pjevačkog zbora Castrum, a pod pokrovi-
teljstvom Općine Čavle  održao se na rođendan pre-
minule Vlaste Juretić 14. listopada. Večer je bila emo-
tivna, a svi sudionici pjevali su iz srca na neprežaljenu 
grobničku vilu.  

Svečanošću u Sokolani Kaštela Grobnik Kultur-
no-umjetničko društvo Zvir proslavilo je dvije obljet-
nice- 20 godina vokalne skupine i 50 godina postoja-
nja društva. Vokalna skupina je osnovana kao sekcija 
2003. godine, a pod vodstvom maestra Davor Juretić 
nagrađivana je na festivalima i natjecanjima. U djelo-
vanju naglasak im je na tradiciji i primorskom glaz-
benom izričaju te očuvanju napjeva grobničkog kraja. 

 
Ljubitelji kazališta u Sokolani mogli su uživati u monodrami „Ana Katarina“ u kojoj je pod pokroviteljstvom 
projekta Putovima Frankopana, a uz podršku Katedre Čakavskog sabora Grobnišćine fantastična Ana Vilenica 
utjelovila lik Ane Katarine Zrinski. 

POEZIJA VESNE MICULINIĆ PREŠNJAK 
U Interpretacijskom centru Kaštela Grobnik predstavljena je nova zbirka pjesama „Izabran, s izvora“ Vesne Micu-
linić Prešnjak. Ova knjiga 25 je knjiga naše pjesnikinje, čije su stihove na predstavljanju interpretirali Sanja Kukić 
Katalinić I Ivo Bogović ispred Katedre Čakavskog sabora Grobnišćine.  

SEH DUŠ DAN 
Katedra Čakavskog sabora Grobnišćine u suradnji sa župom sv. Filipa i Jakova uz podršku Općine Čavle organizi-
rala je glazbeno-poetsku večer povodom blagdana Svih svetih. Večer nazvana „Seh duš dan“ bila je kombinacija 
glazbe koju su izvodile Ingtrid Haller i Slađana Čolović, dok je čakavske stihove interpretirala Cvetana Linić. 

 

Ansambl Kastavskog kulturnog leta s neponovljivim 
Mariom Lipovšekom Battifiacom gostovao je u Čavli-
ma s komedijom Duhi Drage Gervaisa koju potpisuje 
redatelj Serđo Dlačić. Prepuni Dom kulture i ovoga 
puta, kao i svaki put kada gostuje Casabianca, odu-
ševljenjem je ispratio glumce. 

PRVI SUPER TIKVA FEST 
U Domu kulture Čavle krajem listopada održan je 
„Super tikva fest“ koji je donio puno smijeha, tikava 
i delicija od tikvi. Trosatno druženje djece organizirala 
je Udruga za kreativno promicanje znanja i vještina 
Grobnički rez, a djeca su mogla pokazati svoju krea-
tivnost, zabaviti se rezbareći bundeve i probati čak 15 
jela od tikvi.  

Već jedanaesti put u Domu kulture u Čavlima održa-
na je Pekmezijada u organizaciji čavjanske udruge 
Vidov san koja za cilj ima promovirati zaštitu okoliša 
te educirati stanovništvo o bogatstvu plodova priro-
de i njihovim benefitima za zdravlje organizma. Na 
ovoj pekmezijadi  moglo se pronaći dvadeset vrsta 
pekmeza, marmeladi i džemova, desetak vrsta raznih 
finih kolača i rolada te nezaobilazne pite, štrudle, fri-
tule i palačinke. Posebnost pekmezijade su novi okusi 
ovih voćnih namaza, često kombinirani sa šumskim 
plodovima koji proizvodu daju dodatnu nutritivnu 
vrijednost. 

DAN RUŽIČASTE VRPCE 
Povodom Dana ružičaste vrpce ispred Doma kulture 
donacijama mogli ste podržati rad Udruge Nada. Cilj 
akcije je podsjetiti žene na nužnost redovitih pregle-
da dojki. Na slici su članica udruge Bruna Fućak i vo-
lonterke Gordana Petrović i Branka Mičetić.

 Pripremila: Sandi Bujan Cvečić

VELIKI CASTRUM ZA 
GROBNIČKU VILU

SVEČANOST VOKALNE SKUPINE 
KUD-A ZVIR

ANA VILENICA POSTALA KATARINA ZRINSKI

KASTAVSKI DUHI STIGLI U ČAVLE  

PEKMEZIJADA U DOMU KULTURE ČAVLE Vito i legendarni Niko Pulić
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vicevi po grobnički

zanimljivosti

Nasmijmo se malo…

Autor: Cvetan Pelčić

PISMO 
Gre poštar i nosi Mariji pismo: - Teta Marija, evo došlo van je pismo 
z avionon! - Drek je došlo z avionon, ne laži, malo prvo san te videla 
na motoru!

AFRIKA
Hodi Ivan kasno večer po našoj ričkoj rivi prema autu na 
parkiralištu fanj nakraman, kad najedanput dohaja nika 
zgodna crnkinja pijana i na pol gola i veli mu : - Jesi li 
za to da malo idemo kod mene doma? - pogjeda Ivan na 
uru pa joj veli: - Pa kamo sad na pol noći skroz va 
Afriku?

LEMUNCIN
Došal Grobničan pul duhtora i veli mu:
- Duhtore, već celu šetemanu me muči proliv i 
nikako da ferma. - a veli mu duhtor:
- Dobro, a ste provali z lemuncinon?
- Ma san i to, ali čim ga znamen sopet počne.

MAŠA
Marijo, ča ne greš danas k maši? - A ne moren poć. - A zač ne moreš? 
- Aš moran obed kuhat. - A ča ćeš za obed? - A od čera iman komadić 
mesa i palente i salate ću nabrat!

KASELA 
Da se j’ jedne mrzle večeri Ivić z oštarije vrnjal doma priko cimitera 
aš mu j’ bilo bliže, a bil je fanj “pod gason” i kako j’ šal med rakve, 
a jedna j’ bila skopana za jutra za sprogod i on drito va tu jamu pade 
na mehku zemju i zaspi onako trdo. A jedan drugi čovik recimo Franić 
ki j z druge oštarije partil sled kasnije od njega je bil također pijan ko 
letva i on gre isto priko cimitera i kad je došal na cimiter čuje da niki 
pomaganji: - Zzzzzzzzzzziiiiimmaaaa.... - pogjeda živo, ni mu bilo pravo, 
ča j to kakova duša i ča potribuje, i se pomalo gre prema tomu mestu 
od kud se j ‘ čulo. Pun straha dojde zgora te rakve, a Ivić z nutri zija: 
- Zima mi j’, zzzimmmaaa mi j’! - a ovaj ga pogjeda i veli: - Vraga ti 
neće bit zima kad ti j’ niki kaselu ukral!

LOPAČA
Došal pitur va bolnicu va Lopaču i počne piturat 
va jednoj kamari. Tri pacijenta to vide i počnu med 
sobun povedat: - Ala ćemo ga zrušit? - Ala 
homo! - veli drugi, a treći veli: - Kako ćemo ga 
zrušit kad se z pinelon drži za štuk?

FAŽOL
Da ćakulaju dva Grobničana va oštariji. - 
Ne znan ča j’ to danas, ali moja Marija ka 
vavik skuca da joj je nič evo danas puca od 
zdravja! - Ne znan za tvoju Mariju, ma moja 
Fanica danas celi dan puca od fažola!

Na satu matematike pita mištra Ivića: - 
Imaš dva keksa i obadva pojiš. Ča ti ostane? 
- a Ivić ko z topa: - Mrvice !

Pijani Fran zašal z auton va jednosmjernu ulicu. Ferma ga pulicaj i veli: 
- Znate li vi, gospodine, gdje se nalazite? - Ne znan, ali kamo god da 
san šal vidin da san zakasnil aš se si vrnjaju nazad!

Bodul je delal prvon susedu na krovu kuće i 
bilo j’ fanj teplo, pa j’ malo i popil vina, pa 
ga j’ malo i smutilo i najedanput se popikne 
i potoči do kraja krova i ćapa se zadnji čas za 
gurlu i ostane viset na gurli i zija svojoj ženi: - 
Mare, danas ti ni tribi obeda prontivat, aš ja ću 
obedvat va bolnici!

Prvi kat:
KROJAČKI SALON LORETTA, vl. Rea Begonja
FRIZERSKI SALON ZA ŽENE I MUŠKARCE  
STUDIO 051,  
vl. Andriana Španja 
KOZMETIČKI SALON, obrt Kika, vl. Christina Marold

Prizemlje:
PRIMA PHARMA LJEKARNA
ANTIK-GALERIJA, prodaja umjetnina i antikviteta

OTVORENA NOVA POSLOVNA ZGRADA 
NA ADRESI ŠUŠNJEVAC 1, ČAVLE

NOVI FITNESS CENTAR

U Čavlima se, na adresi Halovac 1,u prizemlju zgrade, ispod caffe 
bara Ivano otvorio novi Fitness & health center City Fit. 
Prostire se na čak 400 četvornih metara prostora, a korisnici 
mogu birati između grupnih i individualnih treninga, ali i razli-
čitih programa poput pilatesa, fat burn programa,funkcionalnog 
ili cross treninga, city fit programa i rekreativnog boksa. 
Centar je otvoren radnim danom od 8 do 22 sata te subotom od 8 
do 14 sati, a vodi ga magistar kineziologije Mario Milanović.

MRVICE

JEDNOSMJERNA

BODUL


